




3 اقتصادی
شنبه -19 خرداد ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4573

مدیر عامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران، 
در سال جاری  ایران  به  هواپیما  فروند  تحویل 11  از 
میلادی خبر داد و افزود: انتظار داریم تا پایان سال جاری 
میلادی، هشت فروند هواپیمای توربوپراپ ATR و سه 

فروند ایرباس دریافت کنیم. 
»فرزانه شرفبافی« که برای شرکت در نشست اتحادیه 
شرکت های هواپیمایی جهان »یاتا« در سیدنی استرالیا به 
سر می برد، در باره تحویل هواپیماهای جدید به ایران ایر 
پس از خروج آمریکا از برجام گفت: انتظار داریم تا پایان 
سال جاری میلادی هشت فروند هواپیمای توربوپراپ ای  

تی  آر و سه فروند ایرباس دریافت کنیم.
پیش از این، »اصغر فخریه کاشان« مشاور وزیر راه و 
شهرسازی در امور قراردادهای بین المللی، از توافق »ای 
 تی  آر« با »ایران  ایر« برای تحویل هواپیما به این شرکت 

پیش از آغاز مجدد تحریم ها خبر داده بود.
به گفته فخریه  کاشان، مکاتباتی با دو شرکت ایرباس 
و بویینگ انجام شده اما جزییاتی از این مکاتبات منتشر 

نشده است.
گفتنی است که مقام های اروپایی بارها بر پایبندی 
اتحادیه اروپا و کشورهای عضو این اتحادیه به برجام و 
لزوم حفاظت از شرکت های اروپایی در مقابل تحریم های 

ضد ایرانی آمریکا سخن گفته اند.
ملیتی  بزرگ ترین شرکت های چند  از  یکی  ایرباس 
مستقر در اتحادیه اروپا و شرکت فرانسوی - ایتالیایی 

»ای  تی  آر« نیز زیر مجموعه این شرکت است.

سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: براساس سیاست های 
این سازمان از این به بعد به واردات برند خاص از یک دارو 
اصرار نداریم و انحصار در این زمینه شکسته می شود.  کیانوش 
جهانپور افزود: نیازی نیست داروهای وارداتی حتما از برند 
خاصی باشد. به طور مثال داروی دسفرال، انواع مختلفی دارد 
که می توان از انواع برندهای دیگر آن استفاده کنیم. وی تاکید 
کرد سازمان غذا و دارو هیچ اصراری بر تهیه داروی خاص برند 
ندارد و خود را در حصار برندها و نام های خاص دارویی قرار 

نمی دهد.
»از سوی دیگر الزام های حمایت از داروی برند حذف شده 
و عمده بازار دارویی کشور به حمایت از داروی تولید داخل 
اختصاص یافته است«. سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: 
برخی پزشکان و مردم به نام ژنریک برخی داروها اقبال نشان 
می دهند و به تجویز پزشک یا توصیه دیگران آنها را مصرف 
می کنند و اگر نام تجاری دارو را پیدا نکنند تصور می کنند 
کمبود دارو پیش آمده است؛ درحالی که این دارو در انواع دیگر 
وجود دارد. جهانپور اضافه کرد: اگر نتوانیم دارویی را در داخل 

تولید کنیم، انواع مختلف دارو را از خارج وارد می کنیم.
به گزارش ایرنا، چهاردهم فروردین ماه امسال وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی گفت: 50درصد مواد اولیه و 95درصد 

داروهای مورد نیاز کشور در داخل تولید می شود.

سیاست  گفت:  دارو  و  غذا  سازمان  رییس  روز،  همان 
محدودیت واردات دارو امسال ادامه می یابد اما در عین حال 
ارتقای کیفیت و کاهش قیمت تمام شده داروی تولید داخل 

نیز در نظر قرار می گیرد.

نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد در شرایط خروج آمریکا از توافق هسته ای برجام 
نمی توان به تضمین هایی که در قراردادهای خارجی بویژه 
خودروسازان اروپایی گرفته شده است، دل بست و تنها راه، 

تقویت توان داخلی است. 
در پی این اقدام، »محسن صالحی نیا« معاون امور صنایع 
تدابیر  به  توجه  با  کرد  اعلام  تجارت،  و  معدن  وزیر صنعت، 
اندیشیده شده، اقدام آمریکا بر همکاری های خارجی صنعت 
خودرو از جمله با خودروسازان اروپایی تاثیری نمی گذارد اما 
اینک زمزمه های خروج خارجی ها از صنعت خودرو ایران به 
گوش می رسد. دیروز )سه شنبه( خبرگزاری فرانسه از تصمیم 
شرکت خودروسازی پژو- سیتروئن برای توقف فعالیت ها در 
ایران خبر داد. در این پیوند نایب رییس کمیسیون صنایع و 
معادن مجلس شورای اسلامی امروز )چهارشنبه( در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی ایرنا تصریح کرد: تضمین ها تا حد ممکن در 
قراردادهای خارجی دیده می شود اما وقتی مسائل کلان جهانی 
بویژه تحریم ها مطرح می شود، شرکت های خصوصی آن را به 
مثابه نوعی شرایط ویژه و اضطراری تلقی می کنند و برای خود 

حق خروج در نظر می گیرند.
»رضا علیزاده« افزود: وقتی بحث روابط بین کشورها پیش می 
آید، حتی اگر تضمینی در قراردادها پیش بینی شده باشد، دردی 

را دوا نکرده و از حیز انتفاع خارجی می شود.
چندی پیش دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه 
سازان کشور به ایرنا گفت: اگر صنعت قطعه سازی به دنبال 

دریافت تضمین از شرکای خارجی است، باید مقوله دریافت 
خروج  صورت  در  تا  بگنجاند  خود  قراردادهای  در  را  غرامت 

احتمالی آنها مشول خسارت نشود.
»آرش محبی نژاد« اضافه کرد: در این موضوع باید به گونه ای 
عمل شود که تحریم ها جزو موارد »غیرمترقبه« لحاظ نشوند، 
زیرا در این صورت امکان شانه خالی کردن خارجی ها از زیر بار 

مسوولیت وجود دارد.
* خروج خودروسازان اروپایی قابل پیش بینی بود

نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
درباره زمزمه های خروج خودروسازان اروپایی از ایران افزود: 
پیش بینی می شد که اروپایی ها نتوانند به تنهایی در این 

موضوع مقاومت کنند.
هم  اگر  اروپایی  های  دولت  مجلس،  نماینده  این  گفته  به 
بخواهند نمی توانند شرکت های خصوصی خود را به تداوم 
فعالیت در ایران وادار کنند، زیرا این شرکت ها به دنبال منافع 

خود بوده و هرکجا به صرفه است حضور می یابند.
علیزاده ادامه داد: نباید و نمی توانیم زمینه تعاملات و مذاکرات 
با طرف های خارجی را تعطیل کنیم اما در عین حال نباید روی 

همکاری آنها حساب کنیم.
* تقویت توانمندی داخلی

نایب رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی 
کشور  داخلی  های  ظرفیت  خودرو،  صنعت  در  داشت:  بیان 
پاسخگوی نیازهاست و باید از این صنعت بیشتر حمایت کنیم؛ 
در عین حال خودروسازان داخلی نیز باید برای ارتقای کیفی و 

قیمت های رقابتی تر گام بردارند.
علیزاده با اشاره به شعار سال درباره حمایت از کالای ایرانی، 
ابراز امیدواری کرد با تبدیل تهدید پیش آمده به فرصت، تا حد 
ممکن در توانمندسازی صنعت خودروسازی داخلی و استفاده از 

قابلیت ها بکوشیم.
»نباید در مقطع فعلی دچار هیجان شده و بازار را به خودروهای 

خارجی بی کیفیت واگذار کنیم«.
علیزاده اضافه کرد: خودروسازان خارجی بویژه اروپایی و چینی 
همواره به دنبال فروش خودرو و کسب سهم بالاتری از بازار ایران 
هستند و در شرایط فعلی تحریم نیز این هدف را دنبال می کنند 
اما از آنجا که انتقال سرمایه و فناوری کمتر اتفاق می افتد، نباید 

میدان را به آنها واگذار کنیم.

نایب رییس کمیسیون صنایع مجلس: 

دلبهتضمینهادرقراردادهایخارجینبندیم

وزارت نیرو اعلام کرد 

66سدبزرگکشورکمتراز40درصد
آبدارند

وزارت نیرو اعلام کرد: افت بارش سال آبی جاری موجب شده تا از میان 177 
سد بزرگ کشور، 66 سد از جمله سدهای زاینده رود، شهیدرجایی، دوستی، ساوه 
و ملاصدرا در آستانه ورود به فصل تابستان کمتر از 40 درصد آب ذخیره شده 

داشته باشند. 
به   گزارش نیرو، کاهش بی سابقه بارش ها در سال گذشته و در پی آن افت 
روان  آب ها موجب شده است تا به رغم بارندگی های به نسبه مناسب دو ماه اخیر 
در برخی از نقاط کشور، حجم ذخیره آب 177 سد بزرگ موجود در 6 حوضه 
آبریز دریای خزر، خلیج فارس، دریاچه ارومیه، فلات مرکزی، هامون و سرخس به 
26.92 میلیارد مترمکعب برسد که در مقایسه با سال گذشته آب موجود در مخازن 

سدهای کشور کاهش 19 درصدی پیدا کرده است.
ورودی و خروجی آب از سدها نیز متاثر از افت نزولات جوی با کاهش های 
محسوسی مواجه شده اند به طوری که ورودی به این سازه های آبی 37 درصد و 
خروجی از آن ها نیز نسبت به سال گذشته 30 درصد کمتر شده است و هم اکنون 

به طور میانگین 54 درصد مخازن سدهای یاد شده دارای منابع آبی است.
در این بین از میان 177 سد بزرگ موجود در این 6 حوضه آبریز 37 درصد از 
آن ها و به تعبیری 66 سد بزرگ کشور از جمله سدهای زاینده رود، شهیدرجایی، 
ساوه و ملاصدرا در آستانه تابستان همچنان کمتر از 40 درصد آب ذخیره شده 

دارند.
کاهش ارتفاع و ذخیره آب سدهای دارای نیروگاه برقابی موجب شده تا این مراکز 
نیز با کاهش تولید انرژی روبه رو شوند به طوری که برق تولیدی 53 نیروگاه  برق آبی 
کشور از ابتدای امسال تا 11 خردادماه به هزار و 555 گیگاوات ساعت برسد که در 

مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 57 درصد کاهش داشته است.
بارش های مناسب دو ماه اخیر در تهران موجب شده تا شرایط منفی منابع آبی 
استان تا حدودی بهبود پیدا کند. اکنون حجم ذخیره کنونی آب در سدهای 
پنجگانه استان تهران )لار، طالقان، امیرکبیر، لتیان و ماملو( 800 میلیون مترمکعب 

بوده و 42 درصد حجم این سدها نیز پر است.
با وجود بارش های مناسب دو ماه اخیر در تهران بررسی این اعداد و ارقام حکایت 
از آن دارد که کاهش بی سابقه بارش ها در سال گذشته موجب شده تا حجم مخازن 
سدهای پنجگانه استان تهران نسبت به مدت مشابه سال گذشته 28 درصد کاهش 
داشته باشد و ورودی آب به سدهای پنجگانه استان هم افت 37 درصدی پیدا کند.

رییس سازمان برنامه و بودجه  خبرداد

تخصیص22درصداعتباراتعمرانیامسال
رییس سازمان برنامه و بودجه از اختصاص 28 هزار میلیارد تومان از اعتبارات 
عمرانی در 2 ماهه نخست امسال خبر داد که معادل 22 درصد میزان مصوب در 

قانون بودجه 97 است. 
»محمدباقر نوبخت« در آیین تودیع و معارفه رییس امور نظام فنی و اجرایی 
مشاوران و پیمانکاران سازمان برنامه و بودجه کشور یادآوری کرد: امسال رقم 

اعتبارات عمرانی به 126 هزار میلیارد تومان افزایش یافت.
به گزارش ایرنا، بودجه سال 1397 کل کشور از نظر منابع 11 میلیون و 949 
هزار و 354 میلیارد و 674 میلیون ریال و از حیث مصارف 11 میلیون و 949 هزار 
و 354 میلیارد و 674 میلیون ریال است.  نوبخت گفت: پارسال 386 هزار میلیارد 
تومان برای مصارف عمومی و 70 هزار میلیارد تومان برای توسعه و امور عمرانی 
هزینه شد. وی ابراز امیدواری کرد در زمینه تخصیص اعتبارات عمرانی با همکاری 
نظام بانکی موفقیت بیشتری به دست آید. بر پایه این گزارش، »سیدجواد قانع فر« 
به عنوان رییس جدید امور نظام فنی و اجرایی کشور معرفی شد که پیش از این 

معاون امور نظام فنی و اجرایی سازمان برنامه و بودجه بود.
تا پیش از این ریاست امور نظام فنی و اجرایی کشور بر عهده »غلامحسین 

حمزه مصطفوی« قرار داشت که بازنشسته شد. 

 معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: وزارت صنعت، معدن و تجارت موافقت 
خود را برای واردات بدون واسطه لوازم یدکی پرمصرف کامیون ها با هدف رفع 

کمبود  ها و تنظیم قیمت در بازار اعلام کرد. 
عبدالهاشم حسن نیا اضافه کرد: با هماهنگی وزارت صنعت، معدن و تجارت 

مقرر شد بعد از تعطیلات پیش رو، در پایانه های بار و مسافر لاستیک به قیمت 
مصوب عرضه شود.

وی ادامه داد: هنوز نوبت به جلسات مربوط به واردات لوازم یدکی میان 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای و نمایندگان وزارت »صنعت، معدن و 

تجارت« نرسیده است.
حسن نیا از روند رو به رشد صدور بارنامه در روزهای اخیر خبر داد و گفت: 
فقط در یک روز 116 هزار بارنامه صادر شد که از روند رو به رشد بارگیری 

در کشور حکایت دارد.
میزان بارگیری ها در هفته های گذشته به سبب تحصن صنفی کامیونداران 

کاهش یافت.
اعتراض آنان بیشتر متوجه مواردی مانند گرانی لوازم یدکی، تعرفه کم حمل 

بار و کرایه های پایین بود.
کانون  راهداری،  سازمان  و  شهرسازی  و  راه  وزارت  با  ها  توافق  پی  در 
انجمن های صنفی رانندگان ناوگان حمل کالای سراسر کشور اعلام کرده 
اعتراض رانندگان کامیون ها به پایان رسیده است اما به نظر می رسد اکنون 
همه نگاه ها به کارگروه مشترکی است که وزیر راه و شهرسازی تشکیل آن 

را اعلام کرد.
این کارگروه با حضور نمایندگان همه انجمن ها، شرکت ها و رانندگان تشکیل 
می شود و مسوولیت آن با رییس سازمان راهداری و حمل  ونقل جاده ای و یک 

نماینده از معاونت حمل  ونقل وزارت راه و شهرسازی است.
بررسی مدل قیمت گذاری، بیمه، تامین لوازم  یدکی و محصولات پرمصرف 
و بازبینی همه فرایندها، آیین نامه و پیشنهادها برعهده این کارگروه قرار دارد.

رسیدگی به چارچوب های قیمت گذاری باربری، اجرای دقیق و شفاف و 
نظارت بر آن باید یکی از موضوع های مورد توجه در این کارگروه است.

براساس اعلام معاون حمل و نقل سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای، 
بیش از هفت هزار و 400 شرکت حمل ونقل بار و مسافر در کشور فعالیت می 

کند؛ همچنین بیش از پنج هزار شرکت در بخش جابجایی بار داریم.
بر اساس آمار سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای در سال 1396 روزانه به 

طور متوسط 100 هزار بارنامه صادر می شد.

به منظور رفع کمبود ها و تنظیم قیمت در بازار؛

موافقت باواردات بدون واسطه لوازم یدکی کامیون ها 

مدیر عامل ایران  ایر: 

11فروندهواپیماینوبهناوگانایرانایرافزودهمیشود
سخنگوی سازمان غذا و دارو :

انحصاروارداتداروهایبرندشکستهمیشود

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به 
آقای علی اکبر حیدری ولی فرزند محمد که توسط کارشناس دادگستری 
ارزیابی شده است در تاریخ 1397/04/03 ساعت 10 تا 11 در دادگاه عمومی 
بخش کهک به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک 

دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد .
مشخصات ملک : 

1-موقعیت ملک : استان قم بخش کهک روستای وشنوه کمربندی –جنب 
معلم سرا ) قبل از سر آسیاب ( معروف به کشه

2-مشخصات ثبتی : ندارد
3-مشخصات عرصه و اعیان ملک : یک قطعه زمین فاقد کشت به شکل غیر 
منظم با سنگ چینی مالون پیرامونی به ارتفاع 40 سانتیمتر وجود دارد . در 
بخشی از ملک ، سنگ جهت ادامه دیوار کشی دپو و نیمه کاره رها شده است 
. ملک فاقد حقابه مشخص و در خارج از بافت روستا است . مساحت تقریبی 
زمین 300 مترمربع برآورد گردید که بنا به اظهارات عضو شورا ،شمالا به 
زمین آقای لسانی ، شرقا و جنوبا به زمین آقای رضا اکبری و غربا به شارع 

منتهی به معلم سرا منتهی میگردد .
4-ارزش کل ملک : با توجه به نوع مالکیت ، موقعیت و دیگر عوامل موثره 
، قیمت ملک به نرخ روز بر اساس هر مترمربع 650/000 ریال و بر اساس 
300 مترمربع ، 195/000/000 ریال برآورد می گردد . ضمنا ملک قابل 

تقسیم نمی باشد . 
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت 
تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع 
و به شخصی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد . ضمنا ده 
درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می 

گردد .
این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد 
. )م الف 15773(
مدیر اجرای احکام دادگاه عمومی بخش کهک

مهدی تقوی گفت: بی تردید اجرایی شدن تحریم های آمریکا علیه ایران می تواند 
زمینه را برای پررنگ تر شدن مشکلات کنونی اقتصاد ایران فراهم کند.

اقتصاددان و استاد دانشگاه علاکه طباطبایی گفت: مساله اقتصاد ایران ، تحریم نیست، 
حقیقت اینجاست که اگر اقتصاد ایران اقتصادی پویا و درونزا بود تحریم نمی توانست 

تمامی ابعاد اقتصاد و زندگی مردم را تحت تاثیر خود قرار دهد.
وی در توضیح این مطلب افزود: متاسفانه اقتصاد ایران از مشکلاتی رنج می برد که دهه 
هاست مقامات و مسئولان درباره آن صحبت می کنند اما هیچ گاه اقدامی عملی و علنی 

برای حل آنها صورت نگرفته است . 
وی با اشاره به اینکه عمر برخی مشکلات به چندین دهه می رسد، اضافه کرد: از اواسط 
دهه چهل با افزایش وابستگی اقتصاد به نفت، بسیاری از کارشناسان نسبت به مضرات 
این وضعیت هشدار دادند اما در عمل این وابستگی هر سال بیش از سال گذشته شد و 
درآمدهای نفتی به عنوان یک فرصت در دست دولت ها، شرایط را برای شکل گیری یک 
بروکراسی بیمار فراهم کرد.  این کارشناس اقتصادی ادامه داد: از سوی دیگر تورم، نرخ 
بالای بیکاری، وابستگی تولید به واردات ، کم آبی و بی توجهی به بحران محیط زیست 
و مساله آب ، بحران صندوق های بازنشستگی ، رشد بالای نقدینگی و ... همگی سالیان 
طولانی است اقتصاد را تحت فشار قرار می دهد اما هیچ دولتی نتوانسته است این بحران 
ها را برطرف نماید.  او گفت: به صراحت می گویم تنها کاری که دولت ها انجام داده اند، 
تلاش برای تعویق بحران بوده و در نتیجه دائما نگرانی از تبعات آن افزایش می یابد . 
در چنین شرایطی اعمال تحریم های غرب علیه ایران فضا را به چه سمتی هدایت می 
کند؟  استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی گفت: در حقیقت وقتی تحریمی علیه ایران 
اجرا می شود ، دستگاه بروکراسی تمام تلاش خود را به جای حل بحران های ساختاری 
پیش گفته معطوف به حل تبعات تحریم می کند و در بزنگاه های کوتاهی که در میانه 
این روند ایجاد می شود نیز ناتوان از درونزایی اقتصاد، باز به شرایط پیشین باز می گردد . 
او در توضیح این مطلب ادامه داد: منظور من این است که وقتی در سال 91 ایران 
مشمول تحریم نفتی می شود، کشور در مضیقه ای جدی قرار می گرد و کاهش درآمد 
نفت شرایطی بحرانی را رقم می زند اما با رفع این بحران، باز درآمدهای نفتی به اقتصاد 

تزریق می شود .  تقوی گفت: شاید اگر به جای تزریق درآمد نفتی ، برنامه ای 5 ساله 
برای تداوم روند پیشین تدارک می دیدیم امروز آسیب پذیری اقتصاد ما به شدت کاهش 
می یافت چرا که در شرایط کنونی باز هم آمریکا دست روی بخش نفت و انرژی ایران 
گذاشته است.  وی وضعیت اقتصاد ایران را به بیمار چاقی تشبیه کرد که به دلیل چربی 
و قند بالا بستری است و باید رژیم غذایی بگیرد و گفت: در این شرایط ممکن است بیمار 
به محض دریافت علائم اولیه کاهش قند و چربی، پرخوری را از سر بگیرد و طبیعی 
است که دوباره به وضعیت سابق باز می گردد و می تواند با کاهش قند و چربی، خود را 
از دریافت غذای چرب و شیرین باز دارد و با رژیم غذایی سخت اما سازنده درمانی واقعی 
برای خود ایجاد نماید.  او در گفتگو با خبرآنلاین گفت: با اعمال تحریم های جدید، بی 
تردید وضعیت ارتباطات بانکی ما کمی سخت تر می شود چرا که حتی پس از برجام نیز 
گشایش چندانی در این حوزه ایجاد نشده بود اما بخش نفت و انرژی و البته پتروشیمی 
با مضیقه روبرو می شوند .  او افزود: با توجه به اینکه آمریکا صادرات مواد خوراکی و فرش 
را نیز هدف تحریم قرار داده، صادرات فرش و پسته ایران با کاهش مواجه می شود و 
از سوی دیگر صنعت هوایی ایران نیز قادر به ادامه روند نوسازی نخواهد بود. او صنعت 
کشتیرانی و صنعت بیمه ایران را نیز اهداف دیگر تحریم خواند و اضافه کرد: طبیعی است 
در این دو بخش نیز مشکلاتی ایجاد می شود اما تاثیر عینی افزایش نرخ تورم، رشد 
بیکاری و افزایش هزینه های زندگی برای طبقه متوسط و فقیر است. او گفت: در این 
شرایط بهترین اقدام رفتار عقلانی مانند همان بیماری است که مثال زدم.من از تحریم 
به عنوان فرصت یاد نمی کنم بلکه به عنوان معلم اقتصاد می گویم باید راه را بر ایجاد 
فرصت های دوباره برای تحریم بست چرا که در این صوت مردم مدام با شرایط سخت و 
سخت تر روبرو می شوند و فرصت توسعه برای یک نسل از میان می رود. وی با تاکید بر 
اینکه به جای من مسئولان باید درباره تبعات تحریم صحبت کنند، گفت: از اعلام واقعیت 
ها نترسید، همان طور که کاغذپاره خواندن تحریم نتوانست از تبعات آن بکاهد، سکوت 
درباره تبعات آن نیز نمی تواند مشکلات را حل کند، بهتر است مقامات دولتی با صراحت 
درباره تاثیر تحریم و نکات قابل اداره آن با مردم صحبت کنند تا معلوم شود چه تدابیری 

را برای آینده در نظر گرفته اند.

تقوی اقتصاددان :مسئولان درباره تبعات واقعی تحریم ها صحبت کنند 

تحریمهاچهتاثیریبرسفرهمردممیگذارد؟
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برانکو:

هربازیکنیمیخواهدبرودبهسلامت
 سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: 
باید واقعیت را دید. بازیکنانی که رفته اند 
آرزوی موفقیت برایشان دارم و محرومیت 
از جذب سروش  مانع  فیفا هم  از سوی 

رفیعی و سایر بازیکنان می شود.
کادر فنی پرسپولیس در حالی تعطیلات 
که  گذارد  می  سر  پشت  را  فصل  میان 
از سوی  باشگاه  این  دلیل محرومیت  به 
فدراسیون بین المللی فوتبال از حضور در 
پنجره نقل و انتقالاتی نتوانستند لیست 
خریدی را به حمیدرضا گرشاسبی تحویل 
باشگاه  به عنوان سرپرست  تا وی  دهند 
با  مذاکره  و  خرید  مشغول  پرسپولیس 

بازیکنان مدنظر شود.
با این حال خروج برخی بازیکنان نظیر صادق محرمی و فرشاد احمدزاده از لیست 
بازیکنان به دلیل ترانسفر به باشگاههای اروپایی سبب شد تا گرشاسبی با اجازه برانکو 

ایوانکوویچ وارد مذاکره با بازیکنان جدید شود.
برانکو ایوانکوویچ در خصوص این موضوع گفت: بله!  من با آقای گرشاسبی ارتباط 

تنگاتنگی دارم. کاملا مثل همیشه هماهنگ هستیم.
سرمربی پرسپولیس درباره حضور بازیکنانی نظیر سروش رفیعی و مهدی شیری در 
لیست خریدش تصریح کرد: باشگاه از حضور در نقل و انتقالات محروم است. بنابراین 
نمی توانیم بازیکن جدید بگیریم. بازیکنانی که نام بردید خوب هستند اما باشگاه از 
حضور در نقل وانتقالات محروم است. روزانه با آقای گرشاسبی در تماس هستیم و کاملا 
می دانیم چه اهدافی را دنبال می کنیم. اما شرایط فعلی را که محروم هستیم هم در 

نظر بگیریم.
صحبت های ایوانکوویچ نشان می دهد هواداران پرسپولیس امیدی به بازشدن پنجره 
نقل و انتقالاتی این تیم نباید داشته باشند و این تیم باید با وضعیت موجود، رقابت های 

فصل آینده لیگ برتر و همچنین ادامه بازی های لیگ قهرمانان آسیا را آغاز کند.
سرمربی سرخپوشان پایتخت که این روزها در کرواسی به سر می برد در ادامه صحبت 
هایش درباره رفتن صادق محرمی و فرشاد احمدزاده از پرسپولیس و همچنین نبودن نام 
محسن مسلمان در لیست بازیکنان مدنظرش تصریح کرد: تک تک بازیکنانی که اسم 
بردید برای پرسپولیس زحمت کشیدند و برای آنها آرزوی موفقیت می کنم. همین و بس! 
برای تمام آنها بهترین ها را در تیم های جدیدشان آرزو می کنم. ما هم به کارمان با تمام 

قدرت ادامه می دهیم تا به اهدافمان برسیم.
برانکو ایوانکوویچ در حالی نگاه خوشبینانه خود را برای رقابت با تیم هایی نظیر سپاهان، 
استقلال تهران و تراکتورسازی تبریز که در نقل و انتقالات خیلی جدی حضور دارند حفظ 
کرده است که شایعات زیادی نیز پیرامون تخریب احتمالی سرمربی موفق سرخپوشان 
در همان بازی های ابتدایی لیگ برتر و توسط برخی افراد خاص به گوش می رسد. وی 
در پاسخ به این سوال که برخی ها شما را تهدید کرده اند که اگر در سه هفته نخست 
لیگ برتر امتیاز نگیرید تیم را به هم می زنند اظهار داشت: حقیقتش این است که بطور 

دقیق متوجه این صحبت نمی شوم و نمی دانم از کدام اتفاق صحبت می کنید.
سرمربی پرسپولیس که بار دیگر از سوی کارلوس کی روش بطور غیرمستقیم متهم 
به برخی رفتارهای دوگانه شده است در فاصله چند روز مانده به آغاز رقابت های جام 
جهانی 2018 روسیه گفت: من سرمربی پرسپولیس هستم و کارلوس کی روش سرمربی 
تیم ملی. بهتر است من درباره تیم خودم صحبت کنم و کی روش هم درباره تیم ملی. 
تنها می توانم برای تیم ملی در جام جهانی آرزوی موفقیت داشته باشم و امیدوارم بازی 

های خوبی انجام شود.
برانکو ایوانکوویچ بار دیگر نشان داد نمی خواهد خودش را بی دلیل وارد حاشیه های 
ناخواسته کند. او برای بازیکنانی که رفتند آرزوی موفقیت کرد و با احساسات هواداران 
برای جذب بازیکن جدید هم بازی نکرد. پروفسور پرسپولیسی ها وارد جنگ با کی روش 
در آستانه بازی های جام جهانی هم نشد تا مبادا پس از اتمام این بازی ها محکوم به 

عدم همکاری شود.

علی دایی: 

۸0میلیوننفرپشتسرتیمملیهستند
کاپیتان پیشین تیم ملی فوتبال ایران می گوید حمایت 80 میلیون نفر از تیم ملی، 
موجب افزایش روحیه و انگیزه بازیکنان ایران در بازی با تیم های بزرگ گروهش می شود.
تیم ملی ایران در نخستین ماموریت خود در جام جهانی در سنت پترزبورگ به مصاف 
مراکش می رود. کارلوس کی روش به دنبال رساندن ایران به مرحله حذفی است. این 
در حالی است که ایران بعد از بازی با تونس به مصاف تیم های قدرتمندی مانند اسپانیا، 
قهرمانی جام جهانی 2010 و پرتغال، قهرمان یورو 2016 می رود. علی دایی می گوید 

چالش بزرگی پیش روی یاران کارلوس کی روش است.
علی دایی که سابقه حضور در جام جهانی 1998 و 2006 را دارد اظهار کرد: کار 
برای ایران بسیار دشوار است اما در فوتبال غیرممکن وجود ندارد. ما امیدوار هستیم اما 
شانس مان کم تر است. ثبات در امور دفاعی تیم ملی بسیار مهم است اما مساله مهم تر 
حمایت 80 میلیون نفر از تیم ملی ایران است. 80 میلیون حامی تیم ملی هستند و پشت 
سر این تیم قرار دارند و به آن روحیه و انگیزه می دهند. شما با چنین حمایتی می توانید 
کارهایی انجام دهید که در حالت عادی شاید از دست تان برنیاید. این حمایت به شما 
برای غلبه بر مشکلات بزرگ و چالش های بزرگ کمک می کند. چنین حمایتی برای هر 
بازیکنی یک عامل انگیزشی بسیار بزرگ است. بازیکن پیشین تیم ملی ایران خاطراتش در 
دوران حضور در تیم ملی اشاره کرد و گفت: بازی های فراونی را در خاطرم دارم که در آن ها 
با احساس خاصی بازی کردم. این به خاطر حمایت هایی بود که از من صورت گرفت؛ مثلًا 
بازی ایران مقابل استرالیا در انتخابی جام جهانی 1998، قطعاً یکی از آن هاست یا بازی مان 
مقابل کره جنوبی در جام ملت های آسیای سال 1996 و بازی دیگرمان مقابل همان  تیم 
در جام ملت های آسیای پکن در سال 2004. در دوران بازیگری من، برای رقیبان بازی 
کردن در ورزشگاه آزادی سخت بود چرا که حمایت ها از تیم ملی زیاد بود. تیم های میهمان 
در آن جا همیشه تحت فشار هستند، چه باشگاهی  باشد چه ملی. علی دایی با بیان این که 
مقایسه نسل طلایی تیم ملی ایران متشکل از بازیکنانی مانند خداد عزیزی، کریم باقری و 
مهدی مهدوی کیا با نسل فعلی آسان نیست گفت: همه چیز متفاوت است اما من نمی توانم 
این را منکر شوم که ما در آن روزها بازیکنان بزرگی داشتیم و الان هم در تیم ملی بازیکنان 
خوبی داریم. چیزی که من واقعاً نمی توانم مقایسه کنم، شور و شوقی است که در آن روزها 
وجود داشت و الان وجود دارد. به نظرم این دو مقطع زمانی متفاوت هستند. نسبت به 
گذشته چیزهای زیادی تغییر کرده است؛ زندگی ها عوض شده و عقاید مردم تغییر کرده 
است.  در زمان ما شور و شوق مردم و سبک زندگی آن ها زلال تر بود. این تعریف من از 
احساسی است که با نگاه به گذشته در همه ابعاد و نه فقط در فوتبال وجود دارد. فوتبال 

فقط بخشی از این ماجراست. زندگی ها تغییر کرده است.

مسعود شجاعی: 

بازیبامراکشششامتیازیاست
کاپیتان تیم ملی فوتبال ایران پس از اولین جلسه تمرینی تیم ملی در روسیه به 
خبرنگاران گفت: بازی با تیم ملی مراکش یکی از قوی ترین تیم های قاره آفریقا برای 

ایران شش امتیاز دارد. 
مسعود شجاعی افزود: ما باید نیروی خود را به درستی در بین دو نیمه تقسیم کنیم تا 
پس از پایان این دیدار به این فکر کنیم که برای رفتن به مرحله بعدی چه کار دیگری 
باید انجام داد. وی با بیان اینکه می توان درباره صعود به مرحله بعدی صحبت کرد، 
گفت: ما در گروه مرگ قرار گرفته ایم با این وجود همه چیز به خود ما بستگی دارد و 
ما مصمم هستیم که نتایج خوبی در جام جهانی بگیریم. مسابقات جام جهانی فوتبال 
2018 به میزبانی روسیه در 11 شهر و 12 ورزشگاه، 24 خرداد ماه 97 آغاز می شود. 
مسکو، سن پترزبورگ، کالینینگراد، نیژنی نووگراد، قازان، سامارا، سارانسک، ولگاگراد، 
رستف نا دُنو، سوچی و یکاترینبورگ شهرهای میزبان جام جهانی فوتبال 2018 هستند. 
تیم ملی فوتبال ایران یکی از 32 تیم حاضر در این رقابت ها در گروه »B« با اسپانیا، 
پرتغال و مراکش هم گروه شده است. ایران در نخستین دیدار خود 15 ژوئن )25 خرداد 
97( ساعت 18:30 به وقت ایران در ورزشگاه سنت پترزبورگ برابر مراکش، در دومین 
دیدار ساعت 21:30 روز 20 ژوئن )30 خرداد 97( در ورزشگاه قازان به مصاف تیم ملی 
اسپانیا قهرمان پیشین جام جهانی فوتبال و در سومین بازی گروهی خود ساعت 21:30 
روز 25 ژوئن )4 تیر 97( در سارانسک با یاران کریستین رونالدو پرتغالی مدافع عنوان 
قهرمانی اروپا بازی خواهد کرد. تیم ملی فوتبال ایران سه شنبه 15 خردادماه به عنوان 
نخستین تیم جام جهانی وارد روسیه شده و در کمپ لوکوموتیو در فاصله 30 کیلومتری 

غرب مسکو استقرار یافته است.

نورافکنبهشارلواپیوست
تهران  استقلال  فوتبال  تیم  هافبک 
بلژیک  به شارلوای  قراردادی 4 ساله  با 

پیوست.
به گزارش ایسنا، امید نورافکن هافبک 
جدایی  از  پس  استقلال  فوتبال  تیم 
توافقی اش از این تیم، با عقد قراردادی 4 

ساله به شارلوای بلژیک پیوست.
نورافکن سومین بازیکن ایرانی شارلوا 
قلی زاده  علی  و  رضایی  کاوه  از  پس 

است.

وضعیت قرمز برای نمایندگان ایران؛

استقلال و پرسپولیس فصل آینده از آسیا کنار گذاشته می شوند

شرایط دو باشگاه استقلال و پرسپولیس بعد از حضور بازرسان کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نگران کننده است و در صورت پابرجا ماندن این وضعیت، دو باشگاه پرطرفدار 

ایران از آسیا کنار گذاشته می شوند.
خمیرمایه دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را با بدهی سرشته اند؛ بدهی هایی که 
کمر این دو باشگاه را شکسته و صدای طلبکاران را به آسمان رسانده است. هفته 
و ماهی نیست که خبری از طلبکاران استقلال و پرسپولیس همراه با تهدید به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا در رسانه ها منتشر نشود. میزان این بدهی ها آنقدر 
زیاد است که فصل گذشته با وجود کمک وزارت ورزش، هنوز بخش عمده ای از آن 

باقی مانده است.
در این میان، کنفدراسیون فوتبال آسیا برای صدور پروانه حرفه ای باشگاه های 
آسیایی، هر سال سخت گیری هایش را بیشتر می کند و حلقه ملاک ها و معیارهای 
صدور این مجوز را تنگ تر می کند. بازرسان AFC ماه گذشته به ایران سفر کردند تا 
از نزدیک مدارک و اسناد باشگاه های ایران بخصوص استقلال و پرسپولیس را بررسی 
کنند. در مدت اقامت نمایندگان AFC در ایران، تعدادی از طلبکاران هم خودشان را 
به آنها رسانده و خواستار اعمال فشار به این دو باشگاه برای گرفتن مطالباتشان شدند.

طی چند سال گذشته این ایراد به سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال وارد بود که 

با سندسازی، مشکلات و بدهی های باشگاه های ایران را مقابل کنفدراسیون آسیا 
مخفی می کند تا بتواند حداکثر سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را کسب کند؛ رویه ای 
که حالا با سفر بازرسان اصلی این کنفدراسیون به ایران و وقت گذاشتن بیشتر روی 
اسناد و مدارک و سرکشی به باشگاه ها، جدی تر از قبل دنبال می شود و احتمال 
سندسازی را کاهش داده است. در هفته های گذشته هم خبرهای مختلفی از حذف 
استقلال از مسابقات فصل آینده لیگ قهرمانان آسیا به خاطر همین مشکلات رسانه 
ای شد که تکذیب مسئولان این باشگاه را به همراه داشت ولی حالا سهیل مهدی 
مسئول کمیته صدور مجوز حرفه ای سازمان لیگ، شرایط را هم برای استقلال و هم 
برای پرسپولیس نگران کننده می داند. سهیل مهدی مسئول کمیته مجوز حرفه ای 
سازمان لیگ در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره شائبه حذف استقلال از لیگ قهرمانان 
و اینکه آیا کنفدراسیون فوتبال آسیا به صورت رسمی چیزی در این خصوص اعلام 
کرده است؟ گفت: بازرسان AFC بعد از انجام ممیزی های لازم ایران را ترک کردند. 
قرار بود آنها گزارشی به ما بدهند. به صورت غیر رسمی و از طریق ایمیل و واتس 
آپ هم چندبار پیگیر این گزارش شدم ولی آنها اعلام کرند که به کشورهای دیگر 
سفر کرده اند. نمایندگان کنفدراسیون آسیا هفته قبل در عربستان بودند و برای 
همین گویا جمعبندی نهایی را انجام نداده اند. ما هم منتظریم تا این گزارش به 

دستمان برسد.
»آیا با این حجم از بدهی، کنار گذاشتن باشگاهی مثل استقلال از لیگ قهرمانان 
می تواند اتفاقی قابل پیش بینی باشد؟« مسئول صدور مجوز حرفه ای سازمان لیگ 
در پاسخ به این سئوال تاکید کرد: من نمی توانم پیش داوری داشته باشم. برای اعمال 
جرایم انضباطی، یک جدول وجود دارد به اینصورت که ابتدا توبیخ کتبی می کنند، 
سپس به ترتیب جریمه نقدی، محرومیت و جریمه نقدی و محرومیت دو ساله. الان 
نمی دانیم این تصمیم گیری در چه سطحی خواهد بود. بدیهی است که AFC هم 

درگیر برگزاری جام جهانی است و تا بعد از جام جهانی اتفاقی رخ نمی دهد.
مهدی همچنین درباره اینکه آیا حذف استقلال و پرسپولیس از آسیا با این شرایط 
برای شما نگران کننده نیست؟ اظهار کرد: طبیعی است اگر امسال هم اتفاقی رخ 
ندهد، سال آینده شرایط برای نمایندگان ایران سخت تر می شود. هر روز این سخت 
گیری ها حساستر خواهد شد. الان هم موجی از بدهی استقلال و پرسپولیس به 
AFC رفته است. این دو باشگاه هم دفاعیه خود را ارائه کرده اند. فرض می گیریم 
این دفاعیات صد درصد هم پذیرفته شود ولی آیا تا سال آینده این تعهدات عملی می 
شود؟ سال آینده که می گویم منظورم سه ماه دیگر است چون نمایندگان AFC سه 
ماه دیگر برای بررسی شرایط باشگاه ها و صدور مجوز حرفه ای آنها برای فصل بعد به 
ایران می آیند. بنابراین در صورتی که باشگاه های ما امسال هم محروم نشوند، ادامه 

کار با همین دست فرمان مشکل ساز می شود.
مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال سال گذشته با سفر به مقر AFC و جلسه 
با شیخ سلمان توانست برای باشگاه های ایران چند ماه زمان بخرد تا آنها برای 
حل مشکلات مالی و بدهی های خود اقدام کنند. آیا امکان دارد فدراسیون فوتبال 
ایران دوباره با رئیس AFC مذاکره کند و برای نمایندگان ایران زمان بخرد؟ سهیل 
مهدی در پاسخ به این سئوال گفت: خیر، فکر نمی کنم دیگر فُرجه ای در کار 
باشد. دفعه قبل خودمان هم باورمان نمی شد که به باشگاه های ایرانی زمان بدهند. 
همان موقع وزارت ورزش هم به باشگاه ها برای پرداخت بدهی ها کمک کرد. با 
بخشی از طلبکاران هم توافق کردند به صورت قسطی مطالباتشان را بدهند. حالا باید 
آن تعهدات، محقق شود. مسئول کمیته مجوز صدور حرفه ای سازمان لیگ افزود: 
پرسپولیس به خاطر محرومیت، درگیر نقل و انتقالات نیست و فرصت خوبی است 
تا برای تسویه حسابهایش زمان بگذارد. باشگاه استقلال هم بنا به ضرورت، اقدام به 
جذب بازیکنان جدید و نفرات قبلی خود دارد. کاش این باشگاه اولویت را به تسویه 
حساب بدهی هایش بدهد. ما دیگر نمی توانیم سال بعد از AFC فرجه بگیریم. ضمن 
اینکه پرونده بدهی های این فصل هم به دو باشگاه اضافه شده است. این بدهی ها 
را باید چه کار کنیم؟ سهیل مهدی در پایان صحبتهایش تاکید کرد: استقلال و 
پرسپولیس اگر پرونده هایشان را تا دو، سه ماه دیگر مدیریت نکنند، احتمال اینکه 
سال بعد مجوز حرفه ای نگیرند، زیاد است. ما را سالها محکوم به سندسازی می 
کردند. حالا این باشگاه ها همه چیز در اختیار خودشان است و باید با مدیریت درست، 

زمینه گرفتن مجوز حرفه ای را فراهم کنند.
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مهندس سرخ ها به تیم سابق بازگشت؛ 

مسلمانبهذوبآهنپیوست

هافبک فصل گذشته پرسپولیس با عقد قرارادادی به ذوب آهن اصفهان پیوست.
تیم ذوب آهن بعد از انتخاب امید نمازی به عنوان سرمربی جدید خود بی سر و 
صدا وارد بازار نقل و انتقالات شده و حالا با جذب محسن مسلمان خط هافبک خود 
را قدرت بیشتری بخشید. مسلمان که سال های درخشانی در پرسپولیس داشت 
در هفته های پایانی لیگ هفدهم جزو نفرات اصلی برانکو ایوانکوویچ نبود و با اتمام 
قراردادش با سرخ پوشان از این تیم جدا شد. رابطه مسلمان و برانکو در اواخر لیگ 
هفدهم به حدی خراب شد که دیگر هیچ راهی برای ادامه همکاری نبود. از این 
رو با توجه به سابقه خوب مسلمان تیم های لیگ برتری زیادی برای جذب او 
اقدام کردند. تیم هایی مثل تراکتورسازی، سپاهان، فولاد و ذوب آهن خواهان خرید 
مسلمان شدند اما در نهایت این هافبک طراح تصمیم گرفت به خانه خود که ذوب 
آهن است برگردد. مسلمان که با پیراهن ذوب آهن به فوتبال ایران معرفی شد و 
بعد از آن پیراهن فولاد خوزستان و پرسپولیس را برتن کرد، حالا با تجربه بیشتر 
بار دیگر به ذوب آهن برگشته تا بتواند روزهای خوب گذشته را در این تیم تکرار 
کند. از این رو مسلمان با سعید آذری مدیرعامل باشگاه ذوب آهن هم رابطه خوبی 
دارد و به نظر می رسد همین رابطه خوب باعث شده تا این هافبک توانمند در 
مقایسه پیشنهادهایش باشگاه سابق خود را برگزیند. ذوب آهنی ها که اکثر بازیکنان 
خود را برای لیگ هجدهم حفظ کرده اند، حالا با جذب نفراتی مثل مسلمان و 
مسعود حسن زاده در اندیشه رقم زدن روزهای پرفروغ در لیگ هجدهم هستند. آنها 
امیدوارند در ادامه مسیر سال گذشته امسال بتوانند در قامت یک مدعی قهرمانی گام 
بردارند و موفق باشند. گفتنی است؛ قرارداد مسلمان با ذوب آهن به مدت دو فصل 

صبح دیروز به امضا رسید و این بازیکن رسما شاگرد امید نمازی شد.
مسلمان: خوشحالم که به ذوب آهن برگشتم

بازیکن فصل گذشته پرسپولیس با قراردادی به ذوب آهن اصفهان پیوست.
محسن مسلمان بازیکن فصل گذشته پرسپولیس با قراردادی دوساله به تیم فوتبال 
ذوب آهن پیوست. مسلمان ضمن ابراز خوشحالی از بازگشت به ذوب آهن گفت: از 
این که باردیگر در باشگاه ذوب آهن حضور دارم بسیار خوشحالم و امیدوارم فصل 
خوبی را با تیم فوتبال ذوب آهن در پیش داشته باشیم. او افزود: با توجه به شرایط 
پیش آمده در باشگاه پرسپولیس و این که آقای برانکو رسما اعلام نمود که به من 
نیازی ندارد، با وجود پیشنهادهایی از باشگاه های سپاهان، تراکتورسازی و سایپا، 
اولویت اول من همان طور که پیش از این اعلام کرده بودم، ذوب آهن بود و امروز 
با قراردادی دوساله به تیم فوتبال ذوب آهن پیوستم و اطمینان دارم که با مدیریت 
خوب و آرامشی که در باشگاه ذوب آهن وجود دارد، روزهای خوبی را در اصفهان 
سپری خواهم کرد. مسلمان در پایان گفت: در اردوهای اول تیم ملی با امید نمازی 
کار کرده ام و خوشحالم که باز هم موقعیتی فراهم شد که در تیم فوتبال ذوب آهن 

و زیر نظر ایشان فوتبالم را ادامه بدهم.

 در نظر دارد در راستای اجرای ماده پنج قانون الحاق برخی مواد به قانون تنظیم بخشی 
از مقررات مالی دولت ) 2 ( و ماده 88 قانون تنظیم و آیین نامه اجرایی مربوطه ، اماکن 
ذیل را با شرایط مندرج در اسناد مزایده به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار نماید . لذا 
از کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط جهت شرکت در مزایده دعوت به عمل 

می آید . 

محل دریافت اسناد : کرج ، باغستان ، مجموعه ورزشی انقلاب اسلامی کرج ، درب ورودی 
شماره 1 ، ساختمان استادیوم فوتبال ، واحد امور قراردادها  کمیسیون ماده 88 

تلفن : 34213761 – 026 
مهلت دریافت اسناد مزایده از روز شنبه مورخ 97/03/19 تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه 

مورخ 97/03/23 می باشد . 
آخرین مهلت ارائه پیشنهادات روز سه شنبه مورخ 97/04/05 می باشد .

بازگشایی پاکتها روز چهارشنبه مورخ 97/04/06 ساعت 9 می باشد . 
درج آگهی جهت اطلاع بوده و هیچ گونه تعهدی برای دستگاه ایجاد نمی کند . 

شرکت کنندگان می بایست قبل از اخذ اسناد شرکت در مزایده مبلغ 300/000 ریال به 
حساب 2170556007004 اداره کل ورزش و جوانان استان البرز نزد بانک ملی جهت 

دریافت اسناد واریز نمایند . 
م/الف 185517

آگهی مزایده عمومی ) نوبت دوم (

اداره کل ورزش و جوانان استان البرز 

اداره کل ورزش و جوانان استان البرز

رونوشت آگهی حصر وراثت 
آقا رامین فامیلی دارای شناسنامه شماره 5608 به شرح دادخواست به کلاسه 970294/4/97 از این 
شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان شمسعلی فامیلی بشناسنامه 
شماره 1109 در تاریخ 1397/2/27 اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به : 
1 – آذر اسفندیاری متولد 1349/11/17 به ش ش 548 فرزند قربان نسبت همسر متوفی 

2- کامبیز فامیلی متولد 1365/9/7 به ش ش 2627 فرزند شمسعلی نسبت پسر متوفی 
3 – رامین فامیلی متولد 1367/10/15 به ش ش 5608 فرزند شمسعلی نسبت پسر متوفی 

4 – بنیامین فامیلی متولد 1385/1/18 به ش ش 0313352267 فرزند شمسعلی نسبت پسر متوفی 
5 – منیره فامیلی متولد 1370/7/20 به ش ش 400104047 فرزند شمسعلی نسبت دختر متوفی 
6 – فاطمه فامیلی متولد 1381/7/9 به ش ش 4000362062 فرزند شمسعلی نسبت دختر متوفی 
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هر کسی اعتراضی 
دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد 

والا گواهی صادر خواهد شد /م/م/97/9735/ف
رئیس شعبه شورای حل اختلاف 

رئیس هیأت گلف استان قم از انتخاب این هیأت ورزشی به عنوان 
یکی از هیات های برتر ورزش قم از سوی اداره کل ورزش و جوانان 
خبر داد. رضا دلاوری اظهار کرد: اینکه هیأت گلف استان قم به عنوان 
هیأت برتر ورزش انتخاب شده، به واسطه وحدت، همدلی و تلاش تک 
تک اعضای هیأت است و این موفقیت در رقابت با هیات هایی که از نظر 
امکانات، فضای ورزشی، منابع مالی و بسیاری امتیازهای دیگر وضعیت 
بهتری نسبت به گلف دارند، برای مجموعه هیأت یک دستاورد بزرگ 

محسوب می شود.
 * رشد 122 درصدی گلف قم در محور قهرمانی و حرفه ای

وی ادامه داد: بر اساس ارزیابی صورت پذیرفته از عملکرد سال 1396 
هیات های ورزشی استان قم توسط اداره کل ورزش و جوانان، هیأت 
گلف با رشد 34 درصدی نسبت به سال 95 در مجموع شاخص ها و با 

رشد 122 درصدی در محور ورزش قهرمانی و حرفه ای به عنوان هیأت 
برتر ورزش قم معرفی شد.

 * کربلایی قهرمان جام رمضان مینی گلف مردان قم
رئیس هیأت گلف استان قم در ادامه به برگزاری پیکارهای مینی گلف 
مردان قم به مناسبت سالروز آزادسازی خرمشهر اشاره و عنوان کرد: در 
این مسابقات که میزبان آن آکادمی مینی گلف مجموعه ورزشی شهید 
جعفر حیدریان قم بود، پس از سه راند بازی، به ترتیب مجید کربلایی، 

علی منفرد و محمد عالی پناه اول تا سوم شدند.
 * آشنایی هیات های ورزشی قم با گلف، مینی گلف و وودبال

وی در ادامه از برگزاری دوره های آشنایی ورزشکاران سایر رشته ها با 
ورزش گلف و رشته های زیر مجموعه آن خبر داد و افزود: ورزشکاران 
رشته  کاراته در برنامه ای خانوادگی با حضور در آکادمی گلف و مینی گلف 

مجموعه شهید حیدریان، به یادگیری و آشنایی با رشته های ورزشی 
گلف، مینی گلف و وودبال پرداختند. رئیس هیأت گلف استان قم با 
بیان اینکه کسب رتبه برتر هیات های استانی انگیزه را برای کار و تلاش 
بیشتر در هیأت گلف چند برابر کرده است، اضافه کرد: در برنامه های 
آموزشی برای هیات ها، توسط مربیان برجسته رشته های زیر مجموعه 
هیات، قوانین و مطالب مربوط به هر بازی به آنها آموزش داده می شود. 
* برگزاری کارگاه توجیهی آموزش تئوری قوانین گلف در قم

وی سپس به برگزاری کارگاه توجیهی آموزش تئوری قوانین گلف 
اشاره و عنوان کرد: این کارگاه در یازدهمین روز خرداد ماه به همت 
کمیته آموزش بانوان هیأت گلف استان قم و با استقبال قابل توجه 
بانوان علاقمند به این رشته در آکادمی گلف ورزشگاه شهید حیدریان 
قم برگزار شد، در حالی که تدریس آن را علی ملک لی از قهرمانان این 

هیأت بر عهده داشت.
 * احداث زمین مینی گلف در مجموعه ورزشی نظام مهندسی

دلاوری با بیان اینکه استقبال بسیار خوبی را از بانوان علاقمند به 
گلف شاهد بودیم، به دیدار اخیر خود با رئیس سازمان نظام مهندسی 
ساختمان استان قم اشاره و بیان کرد: بر اساس مذاکرات صورت گرفته 
در این دیدار، مقرر شد مجموعه ورزشی سازمان نظام مهندسی با 
هدف احداث زمین مینی گلف در اختیار هیأت گلف استان قم قرار 

بگیرد،
رئیس هیأت گلف استان قم در پایان با بیان اینکه گلف قم آینده 
خوب و درخشانی دارد، اظهار کرد: در توافق با مسوولان عزیز نظام 
مهندسی، قرار شد ظرف دو ماه آینده این زمین در متراژ 970 متر مربع 
در مجموعه ورزشی نظام مهندسی واقع در شهر پردیسان احداث شود.

رئیس هیأت گلف استان قم:

گلفهیأتبرترورزشقمشد
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این نصیحت های غذایی را گوش نکنید

بدترینتوصیههادربارهرژیمغذایی
قبل از اینکه به سراغ خرید مواد خوراکی که درباره آن شنیده و یا خوانده اید 
بروید، به متخصص تغذیه مراجع کنید تا برنامه غذایی و شیوه زندگی مطابق با 
خودتان را بیابید. در اینجا، از زبان متخصصان، به بدترین توصیه هایی که تا به حال 
در مورد تغذیه وجود داشته اشاره می کنیم تا از آن ها دوری کنید، چرا که آن ها 

شرایط را به نفعتان رقم نخواهند زد.
وقتی حرف از تغذیه به میان می آید، احتمالًا با میلیون ها نظر متفاوت از وبلاگ ها، 
همکاران، دوستان و خانواده خود روبه رو می شویم که تمیز دادن ایده های مناسب 
و غلط بسیار سخت خواهد شد. جالب است که حتی متخصصان تغذیه نیز گاهی 
توصیه های غیرمعقول از برخی مراجعان می شنوند که در اینجا درستی و نادرستی 
آن ها را با ما در میان می گذارند. قبل از اینکه به سراغ خرید مواد خوراکی که درباره 
آن شنیده و یا خوانده اید بروید، به متخصص تغذیه مراجع کنید تا برنامه غذایی 
و شیوه زندگی مطابق با خودتان را بیابید. در اینجا، از زبان متخصصان، به بدترین 
توصیه هایی که تا به حال در مورد تغذیه وجود داشته اشاره می کنیم تا از آن ها 

دوری کنید، چرا که آن ها شرایط را به نفعتان رقم نخواهند زد.
1. مصرف گلوتن را به صفر برسانید

البته اگر شما به بیماری سلیاک یا حساسیت به گلوتن مبتلا هستید باید مصرف 
آن را قطع کنید. اما اگر هنوز مجبور نشده اید، گلوتن را رها نکنید. به گفته یکی 
از پزشکان: بدترین توصیه ای که تا به حال در این زمینه دیدم، این بود که یکی 
از مراجعان به توصیه فردی دیگر، مصرف گلوتن را به صفر رسانده بود تنها به این 

خاطر که شنیده بود این کار برای سلامتی خوب است!
گلوتن پروتئینی در برخی از دانه های بسیار مغذی مانند گندم، جو، چاودار، فارو 
)نوعی گندم(، بلغور و اسپند است که با ویتامین B برای متابولیسم انرژی، فیبر 
برای احساس پری و سیری و منیزیم برای سلامت استخوان مشارکت می کند. 
اگر دلیل پزشکی برای جلوگیری از مصرف گلوتن وجود نداشته باشد، توصیه های 
بی اساس برای کنار گذاشتن آن باعث می شود که داشتن رژیم غذایی که نیازهای 
تغذیه ای را برآورده می کند بسیار سخت باشد، زیرا این کار انتخاب را محدود 
می کند. به طور کلی، بهترین شرط این است که غذاهای سالم را به رژیمتان اضافه 

کنید و گروه های غذایی را کاملًا کنار نگذارید.
2. از حبوبات دارای لکتین زیاد دوری کنید

در حالی که ممکن است برخی افراد با رژیم غذایی دارای لکتین، ناراحتی هایی 
را تجربه کنند و از مصرف آن ها اجتناب کنند، از طرف دیگر بسیاری از مردم 
می توانند از دانه ها و میوه هایی که حاوی لکتین هستند، لذت ببرند که اتفاقاً جزء 
مهمی برای داشتن یک رژیم غذایی سالم است. به جای یک رویکرد کلی و حذف 
کامل این دسته از مواد، از پزشک خود درخواست تجویز آزمایش حساسیت غذایی 
داشته باشید تا از اینکه آیا لکتین، واقعاً باعث ناراحتی شما شده یا نه، مطمئن 

شوید.
3. شما به هیچ کربوهیدراتی نیاز ندارید

کربوهیدرات ها منبع اصلی انرژی بدن ما هستند و باعث می شوند که فعالیت های 
مختلف، نه تنها فعالیت های فیزیکی، بلکه عملکرد مغز و عملکرد ارگان های 
بدن نیز تحت تأثیر آن قرار بگیرند. ما ممکن است مصرف برخی مواد حاوی 
کربوهیدرات را محدود کنیم )زیرا باید مصرف کربوهیدرات های تصفیه شده را 
محدود کرده و غلات کامل و کربوهیدرات سالم مانند آن هایی که در نشاسته 
گیاهان و غیره وجود دارد را جایگزین آن کنیم(، زیرا سلامت دستگاه گوارش و 
فرایند دفع ضایعات بدن به این کار بستگی دارد. اما نکته اینجاست که قطعاً نباید 

آن ها را به طور کامل حذف کنیم.
4. رژیم غذایی »فاد« را دنبال کنید

رژیم غذایی مبنی بر هورمون HCG بدترین رژیم غذایی است که تا به حال 
شنیده شده است. در حالی که رژیم غذایی فاد واقعاً مناسب نیست بسیاری از 
افراد یک رژیم غذایی دارای 500 کالری در روز را دنبال می کنند که همراه آن 
فرد هورمون HCG را مصرف و یا تزریق می کند که توسط مراکز پزشکی کاهش 

وزن تجویز شده اند.
از یک رژیم غذایی محدود،  هیچ راهی آسیب زننده تر )به متابولیسم بدن( 
در طولانی مدت و محدود کردن خود به مصرف 500 کالری در روز، نیست. 
متخصصین تغذیه توصیه می کنند شمارش کالری را متوقف کنید و به جای آن به 
احساس واقعی گرسنگی و یا سیری بدنتان اهمیت دهید. وقتی بدنتان را زمانی که 
از نظر فیزیولوژی نیازمند انرژی و غذاست، تغذیه کنید، مؤثرتر از آن خواهد بود که 

بدنتان خالی از انرژی باقی بماند.
5. فقط غذای ارگانیک بخورید

هیچ اشکالی در مصرف مواد غذایی ارگانیک وجود ندارد اما اگر این توصیه باعث 
شود که مصرف میوه ها و سبزیجات را محدود کنید، در اشتباهید. یکی از بدترین 
توصیه هایی که به برخی مراجعین می شود این است که »فقط غذاهای ارگانیک 
مصرف کنید«! این باعث می شود آن ها مصرف میوه ها و سبزیجات را که اغلب با 
سموم و آفت کش ها رشد کرده اند متوقف کنند. این ایده کاملًا نادرست و غیرعلمی 
است. مصرف میوه ها و سبزیجات کاملًا ارگانیک و یا محصولاتی که به طور مرسوم 
در بازار وجود دارد، یک انتخاب شخصی است، اما این موضوع نباید سبب ترس 
شما و خانواده و اطرافیانتان از مصرف میوه ها و سبزیجات و ترک آن ها برای 

همیشه شود.
6. مصرف میوه را ترک کنید چون آن ها دارای قند هستند

متأسفانه توصیه های بدی در این زمینه وجود دارد و یکی از بدترین آن ها این 
است که از مراجعه کننده می خواهند میوه را ترک کند چون دارای قند است. اما 
همه ما می دانیم که قند موجود در میوه با قند موجود در سایر مواد و محصولات 
خوراکی تفاوت بسیار بزرگی دارد. مغز ما، به قندهای طبیعی به شکل گلوکز نیاز 
دارد تا بتواند به درستی وظیفه خود را انجام دهد، عضلات ما نیز به این قندها 

محتاجند تا بتوانند به بهترین نحو فعالیت کنند.
قند، به طور کلی، تفسیر بدی پیداکرده است زیرا در اغلب محصولات فرآوری 
شده وجود دارد. اما قند موجود در میوه ها برایتان مفید است زیرا با ویتامین ها، مواد 
معدنی و مواد مغذی ترکیب و همراه شده است. هرگاه بین خوردن یک موز یا یک 

شکلات مردد بودید، ما به شما مصرف موز را پیشنهاد می کنیم.

سلامت ناخن هایتان را به خطر نیندازید

عاداتغلطیکهناخنهاراآسیبپذیرمیکند
ناخن ها اعضای آسیب پذیر بدن هستند و نیاز به مراقبت دارند، که البته مراقبت از 

آن ها نیازمند کنار گذاشتن برخی عادات نادرست در زندگی است.
در اینجا 5 عادت نادرست که سلامتی ناخن ها را دچار آسیب می کند، بیشتر معرفی 
شده است: بریدن یا کوتاه کردن کوتیکول ناخن: کوتیکول یا قاعده ناخن، همان 
پوست بسیار نازک و بخشی از پوست و ناخن است که دائماً در حال رشد بوده و 
به عنوان محافظ ناخن ها در برابر نفوذ باکتری ها عمل می کند. اگر شما جزو افرادی 
هستید که به منظور بلندتر دیده شدن ناخن هایتان اقدام به بریدن و کوتاه کردن 
کوتیکول می کنید، بدانید که به آن ها آسیب می زنید. توصیه بر این است که کوتاه 
کردن کوتیکول را به برخی موقعیت های خاص اختصاص دهید و هر روز به کوتیکول 
ناخن ها کرم مرطوب کننده بزنید تا مرطوب بماند. هر چه این پوست نازک مرطوب تر 

باشد، ناخن ها استحکام بیشتری خواهند داشت.
نگه داشتن ناخن ها به مدت طولانی در آب: شستن زیاد دست ها باعث می شود 
ناخن ها حساس و آسیب پذیر شوند. اگر شغل یا سبک زندگی مجبورتان می کند 
روزانه چندین بار دست های خود را خیس کنید، حتماً چندین بار نیز کرم به دست ها 
و ناخن ها بزنید. کرم های مخصوص ناخن، آن ها را برای 3 تا 4 بار شستشو مقاوم 

می کنند. به جای صابون زدن دست ها، از ژل های شستشو استفاده کنید.
استفاده از ترکیبات شیمیایی: تماس مستقیم و مدام با شوینده ها و محصولات 
شیمیایی باعث آسیب پذیری و شکنندگی ناخن ها می شود و از رشد درست آن ها 
جلوگیری می کند. نباید فراموش کنید که ناخن ها ضمیمه پوست هستند. هر آنچه 
به پوست آسیب می زند، ناخن ها را نیز بی نصیب نمی گذارد. هنگام نظافت خانه، 
باغبانی و به طور کلی استفاده از شوینده ها و محصولات شیمیایی، حتماً از دستکش 

استفاده کنید.
رژیم های لاغری سفت و سخت: افرادی که به مدت 2 یا 3 ماه رژیم های لاغری 
سخت می گیرند، تأثیر آن را روی ناخن هایشان ملاحظه خواهند کرد. این نوع رژیم ها، 
ناخن ها را نرم و شکننده می کنند که علامت کمبود ویتامین ها و مواد مغذی مورد 
نیاز سلامت ناخن ها است. واقعیت این است که ناخن ها نیز برای زیبا و سالم بودن 
نیاز به همان مواد مورد نیاز موها دارند. توصیه ها بر این است که برنامه غذایی متنوع 
و متعادلی داشته باشید. استفاده از غذاهای دریایی برای جذب مواد مغذی مورد نیاز 
ناخن ها لازم است. تخم مرغ ویتامین ب 5 بدن را تأمین می کند و ماهی برای جذب 

اسیدهای چرب ضروری از اهمیت بالایی برخوردار است.
سیگار کشیدن: مصرف دخانیات علاوه بر زرد کردن ناخن ها در کار خون رسانی 
به انتهای بدن نیز اختلال ایجاد می کند. معمولاً ناخن های افراد سیگار به درستی 
رشد نمی کند. یادتان باشد که ناخن ها همیشه در معرض آسیب های خارجی قرار 
دارند و سیگار کشیدن استرس مضاعفی به آن ها وارد می کند. بنابراین بهترین کار 

ترک آن است.

با توجه به آنکه کودکان بیش از سایر افراد نیاز به تغذیه کافی و مناسب دارند هر نوع 
اختلال و اشکال در تغذیه آنان موجب بروز عوارض ناگوار و گاه جبران ناپذیر در شخص 
می شود، لذا لازم است والدین عزیز به بی اشتهایی و کم خوری کودکان خود توجه بیشتر 

مبذول نموده و در رفع این اشکال جدی و مهم گام های مؤثر بردارند
یکی از بزرگترین مشکلات مادران که مانند کابوسی در زندگی آنان ظاهر شده، بی 
اشتهایی و بی میلی کودکانشان نسبت به صرف غذاست. به چه علت این مشکل روز به 
روز ابعاد گسترده تری به خود می گیرد؟ به چه علت در جهان متمدن امروزی با پیشرفت 
علم و گسترش دانش تغذیه به سراسر دنیا و حتی به نقاط دورافتاده جهان، این مشکل 
روز به روز ابعاد گسترده تری به خود می گیرد؟ جالب آنکه در جوامع متمدن و پیشرفته 

این عارضه شیوع بیشتری دارد. به راستی علت چیست؟
اولین گام جهت ورود به این بحث آن است که به بررسی علل بروز این عارضه نامتعارف 

و مشکل آفرین پرداخته شود.
عوامل مؤثر در بروز بی اشتهایی در کودکان

این عوامل به دو دسته تقسیم می شوند
1- عوامل جسمی: شامل مشکلات سقف دهان، مشکلات دندان ها، بروز آفت در دهان، 

عفونت های گوارشی، بیماری های عفونی، تب و ... .
2- عوامل روحی: در اکثر موارد، علت اصلی بی اشتهایی کودکان مربوط به عوامل 
روحی و مسائل و مشکلاتی است که در کودک ایجاد ناراحتی و آشفتگی روحی می نماید.

عواملی که می توانند موجب بی اشتهایی در کودک بشوند عبارتند از:
* تولد نوزاد جدید در خانواده * احساس اجحاف در کودک به علت کمبود محبت 
از سوی والدین * مجازات کودک و تنبیه بدنی در قبال اشتباهات او * اجازه اظهارنظر 
ندادن به کودک و بی توجهی به خواسته های او * تحقیر و سرزنش او و مقایسه او با سایر 
کودکان * نبود صمیمیت و نزدیکی کافی بین مادر و فرزند * اختلاف بین پدر و مادر و 
یا سایر اعضای خانواده و نبود آرامش در خانواده * جدایی مادر و پدر از یکدیگر یا فوت 
یکی از والدین * وسواس مادر در مورد سلامت و بهداشت کودک * توجه بیش از حد 
مادر به تغذیه طفل و در واقع داشتن وسواس در مورد تغذیه کودک و مدام پاییدن او به 
هنگام غذا خوردن موجب می شود که کودک استقلال خو را از دست بدهد و احساس 

عدم آرامش بنماید.
راه حل جهت رفع مشکل بی اشتهایی

1- مشکلات جسمی
در ارتباط با سلامت کودک، لازم است مادر توجه کافی و لازم نسبت به سلامت طفل 
خود داشته باشد. معمولًا کودک متوجه مشکلات جسمی خود نمی شود و اطلاعات 
کافی در مورد اختلالات خود ندارد، به همین علت نمی تواند عوارض جسمی خود را 
به درستی ابراز نماید. در این مورد نقش مادر بسیار مهم است که با هوشیاری مراقب 
سلامت فرزند خود باشد و به محض مشاهده هر نوع عارضه و اختلالی موارد را سریعاً رفع 
و به درمان آن بپردازد. اما هرگز نبایستی در این مورد افراط کند و از خود وسواس نشان 
دهد زیرا اطفال به محض مشاهده هر نوع وسواس از سوی مادر در مورد خود ممکن است 

دچار اضطراب و استرس شوند و آرامش خود را از دست بدهند.
هر نوع اختلال و مشکلی در سلامت کودک، باید مورد توجه دقیق قرار گیرد زیرا 
ممکن است مشکلات سلامت در دوران کودکی، بزرگسالی و حتی سالمندی و تا پایان 

عمر گریبانگیر شخص باشد و سلامت او را دچار اختلال نماید.
2- مشکلات روحی

ابراز محبت کافی از سوی والدین به کودک مهم ترین گام در سلامت روح و روان او بوده 
و موجب آرامش روحی و فکری در طفل می شود و ضمناً باعث شکل گرفتن شخصیتی 

سالم و اعتماد به نفس قوی در شخص برای تمام عمر خواهد بود.
خواسته های طبیعی و به حق کودک لازم است در خانواده و توسط والدین برآورده شود. 
اما به همان نسبت که توجه لازم و کافی به فرزند ضروری است، تن دادن به خواسته های 
ناسالم و غیرمنطقی او می تواند مضرات زیادی در برداشته و موجب شکل گرفتن شخصیت 
کاذب و غیرمنطقی در کودک شده و باعث شود که با مشاهده کوچک ترین مقاومتی از 
سوی والدین در برابر خواسته های خود دچار خشم و رنجش شدید شود و واکنش های 
نامناسب و پرخاشگرانه از خود نشان دهد. بنابراین ابراز محبت و صمیمیت نسبت به فرزند 
لازم است منطقی و در حد تعادل باشد تا در عین حالی که او را از مهر و عطوفت سیراب 
می کند موجب تخریب شخصیتی و میل خود را حق خود دانستن در او نشود. چنانچه 

کودک به هر علتی متوجه شود که تغذیه او برای مادر و پدر و سایر اعضا خانواده اهمیت 
فوق العاده داشته و کم اشتهایی او آنان را بشدت ناراحت می کند، از این امر )غذا خوردن( 
به عنوان حربه ای جهت رسیدن به تمام خواسته های خود و یا به زانو درآوردن و تسلیم 
کردن والدین در برابر خود، استفاده می نماید. تولد نوزاد جدید در خانواده به علت آنکه توجه 
مادر را بیشتر به نوزاد معطوف می نماید، می تواند موجب بروز نا خواستنی بودن در کودک 
شود که نتیجه آن بروز بی اشتهایی عصبی در او شود. جهت شکل گیری شخصیتی سالم 
و مستحکم در کودک، لازم است محیط خانواده آرام، صمیمانه و به دور از هر نوع جدال 
و تشنج باشد. وجود اختلاف بین والدین یا اعضا خانواده موجب احساس ناامنی و اضطراب 
در کودک می شود که از عواقب آن بی اشتهایی و عدم تمایل به صرف غذا توسط کودک 
می باشد. بی اعتنایی و ایجاد شکاف عاطفی بین والدین )بخصوص مادر( و کودک باعث بروز 
احساس نامطلوب بودن و محبوب نبودن در او می شود و این احساس منجر به عوارض 
روان تنی از جمله بی اشتهایی و عدم رغبت نسبت به صرف غذا در او می گردد. گاه کودک 
نخوردن غذا و تظاهر به بی اشتهایی را به عنوان وسیله ای جهت جلب توجه والدین استفاده 
می کند. ابراز خشونت به کودک و تنبیه بدنی یا عاطفی او توسط والدین، عوارض بسیار 
نامطلوبی در او ایجاد کرده و می تواند منجر به لجبازی، بی احترامی به اطرافیان و حتی ابراز 
خشونت و هتاکی نسبت به والدین و سایر اعضا توسط کودک شود که از عوارض آن بروز بی 
اشتهایی عصبی یا تظاهر به بی اشتهایی و امتناع از غذا خوردن برای انتقام گرفتن از والدین 
و تخلیه روانی در او است. جدایی والدین از یکدیگر یا از دست دادن یکی از والدین از عواملی 
است که می تواند ضربه روانی شدیدی به کودکان وارد سازد و باعث آزردگی شدید اطفال 
و احساس تنهایی و از دست دادن پشتیبان در آنان می شود. این حالت منجر به احساس 
ترس، ناایمنی و ناامیدی در کودکان می گردد و یکی از عوارض و عدم تمایل به صرف غذا 
و کم اشتهایی یا حتی بی اشتهایی مطلق می باشد که می تواند لطمات جبران ناپذیری به 
سلامت آنان وارد سازد. تحقیر و سرزنش کودک به علت بروز هر اشتباه یا رفتار نامناسب 
از سوی او می تواند حس لجبازی، انتقام جویی، خشونت یا افسردگی را در او تثبیت کرده 
و منجر به رفتار نامناسب و نیز عوارض نامطلوب از قبیل بی اشتهایی و امتناع از خوردن 
غذا در او بشود. مقایسه کودک با اطفال دیگر )خواهر و برادر، اطفال فامیل و دوستان و 
همکلاسانشان( عملی بسیار ناشایست است که موجب احساس حقارت و بی ارزشی در او 
شده و ایجاد بی اشتهایی عصبی در کودک می کند. توجه داشته باشیم که به جای تحقیر 
فرزندمان به علت رفتارهای نامناسب بهتر است توانمندی های او را کشف کرده و به تحسین 
آن بپردازیم. این امر موجب تشویق کودک به استفاده از توانایی های خود شده و به شکل 
گرفتن شخصیت آرام، منطقی و مستحکم در او می انجامد. به خاطر داشته باشیم که هرگز 
برای خوردن غذا به کودک نباید آوانس دهیم. به این معنا که نبایستی این احساس را در 
او ایجاد کنیم که به ازای خوردن غذا او را به خواسته هایش خواهیم رساند و اگر به مقدار 
کافی غذا بخورد تمایلاتش را برآورده خواهیم کرد زیرا در این صورت غذا خوردن به منزله 
حربه ای جهت به زانو درآوردن والدین و یا توسط کودک به کار خواهد رفت. توجه داشته 
باشیم که تغذیه مناسب، کافی و متنوع موجب حفظ سلامت جسمی و روحی کودک شده 
و به رشد، قدرت یادگیری و مقاومت او در برابر بیماری ها کمک زیادی خواهد کرد. بنابراین 
ایجاد محیط آرام و امن و پر از مهر و محبت و در عین حال منظم و با دیسیپلین صحیح 

می تواند به تغذیه صحیح کودک کمک فراوان بنماید.

طلاییترینساعتبرایخواب
 یک متخصص طب ایرانی گفت: در "ساعت طلایی خواب" علاوه بر اینکه بهترین 
زمان هضم غذاست, بیشترین میزان ترشح هورمون رشد نیز در همین ساعات 

طلایی خواب ترشح می شود و...
یک متخصص طب ایرانی گفت: در "ساعت طلایی خواب" علاوه بر اینکه بهترین 
زمان هضم غذاست, بیشترین میزان ترشح هورمون رشد نیز در همین ساعات 

طلایی خواب ترشح می شود و...
بزرگترین  از  یکی  خواب  کرد:  اظهار  خواب  درباره  عسکرفراشاه  محمد  دکتر 
نعمت های خداوند متعال است و خواب خوب می تواند در حفظ سلامتی فرد بسیار 

مؤثر باشد.
وی افزود: بسیاری از بزرگان طب ایرانی معتقدند اگر می خواهید خوابی منجر به 
حفظ تندرستی داشته باشید, باید ساعات طلایی خواب شب را از دست ندهید 
یعنی باید حدود ساعت 9 تا 10 شب به رختخواب بروید و به جای آن برای انجام 

کارها و فعالیت هایتان قبل از طلوع آفتاب برخیزید.
این متخصص طب ایرانی ادامه داد: بهترین زمان خواب 9 تا 10 شب تا 5 تا 6 
صبح است که بیشترین میزان ترشح هورمون ها و هضم غذاها در این زمان اتفاق 
می افتد و چنانچه فرد در ساعات مذکور خواب بوده باشد, بیشترین بهره را از خواب 

خود خواهد برد.
عسکرفراشاه خاطرنشان کرد: ساعت خواب صحیح آن قدر در سلامتی مؤثر است 
که برخی از اطبای طب ایرانی یکی از علل شیوع بیماری های التهابی در جوامع 

امروزی را ناشی از همین اختلال در ساعات خواب و دیر خوابیدن می دانند.
وی یادآوری کرد: همچنین معتقدند از عوامل مهم رشد کودکان )به خصوص رشد 
قدی کودکان( رعایت ساعت خواب منظم ست و به کودکانی که اختلال رشد دارند؛ 

اکیداً توصیه می شود ساعت 9 بخوابند.
این متخصص طب ایرانی تأکید کرد: چون در ساعت طلایی خواب علاوه بر اینکه 
بهترین زمان هضم غذاست, بیشترین میزان ترشح هورمون رشد نیز در همین 
ساعات طلایی خواب ترشح می شود چنانچه انسان در این زمان خواب باشد, بهترین 

بهره را از خواب خواهد برد.
عسکرفراشاه تصریح کرد: از حبوبات نفاخ به ویژه لوبیا و عدس در وعده شام پرهیز 
کنید، این غذاها باعث دیدن خواب های پریشان می شود همچنین محل خواب باید 
آرام و کم نور باشد, قبل از خواب از هیجان زیاد یا تماشای فیلم پرهیز کنید زیرا باعث 
اختلال در خواب می شود, در طول روز یا پیش از خواب از بستر خواب برای مطالعه 

تماشای تلویزیون و غیره استفاده نکنید.
وی ابراز کرد: برای داشتن خوابی خوب، دو تا سه ساعت قبل از خواب، شام خورده 
شود, از خوردن غذاهای سنگین و پرادویه پرهیز شود, مصرف شیربرنج، حریره بادام، 

نان و پنیر باعث بهبودی خواب می شود.
این متخصص طب ایرانی اضافه کرد: یکی از بهترین حالات خواب خوابیدن به پهلو 
و قرار دادن یک بالش میان زانو ها است, بلندی بالش زیر سر نیز باید به گونه ای باشد 

که سر و گردن کاملًا در راستای ستون فقرات قرار گیرند.

علل و درمان بی اشتهایی در کودکان

با بی میلی کودکم به غذا خوردن چه کنم؟



محققان یکی از شرکت های دانش بنیان با استفاده از عضو اهدا شده، دریچه های 
قلبی را عرضه کردند که برای گستره وسیعی از مشکلات و نواقص حاد مادرزادی 

و بیماری های مربوط به دریچه و بازسازی عروق قابل استفاده است.
دکتر بیان الحق مجری طرح در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، دریچه های قلب و 
محصولات قلبی و عروقی را از جمله محصولات تولیدی این شرکت دانش بنیان 
دانست و گفت: تفاوتی که میان این محصولات با تولید استخوان وجود دارد این 
است که بافت استخوانی پس از تولید، آب میان بافتی آن گرفته می شود و مانند 

یک جسم جامد بدون نیاز به زنجیره نقل و انتقال سرد در کشور توزیع می شود.
وی با تاکید بر اینکه ولی دریچه های قلبی به صورت یک بافت نرم با قابلیت 
اختصاصی تولید می شود، خاطر نشان کرد: دریچه های قلبی تولید شده در این 
شرکت دانش بنیان همانند بافت استخوانی، از اهدا عضو به دست می آید که طی 
فرآیندهای اختصاصی آماده می شود و محصول نهایی باید در دمای پایین نگهداری 
 و بتوان بر اساس سایز اختصاصی، دریچه مورد نظر به بیماری نیازمند پیوند زده 

شود.
بیان الحق با اشاره به اینکه بر این اساس نقل و انتقال دریچه های قلبی در دمای 
منهای 40 درجه صورت می گیرد، خاطر نشان کرد: حمل و نقل این محصول 
باید با استفاده از باکس های مخصوص حاوی یخ خشک و یا نیتروژن مایع که 

دمای فضای مورد نیاز را بسیار پایین نگه می دارند صورت می گیرد تا هیچ گونه 
تغییر بافتی و آسیب دیدگی بافتی در دریچه های قلبی تولید شده بر اثر افزایش 

دما ایجاد نشود.
برای  مناسب  را  پولمونری  و  آئورت  آلوگرافتی  بیوایمپلنت های  محقق  این 
جراحی های قلبی و عروقی دانست و اظهار کرد: این محصولات مناسب برای 
گستره وسیعی از مشکلات و نواقص حاد مادرزادی و بیماری های شدید مربوط به 

دریچه و بازسازی عروق است.
 Aortic ( "به گفته وی این نوع دریچه ها می توان برای درمان "تنگی آئورت
 Hypoplastic left( هیپوپلاستی"  قلب چپ  "سندرم   ،)stenosis or atresia

heart( و "آترزی ریوی" ) pulmonary atresia( قابل استفاده است.
مجری طرح تولید پوست را از دیگر دستاوردهای تحقیقاتی این شرکت عنوان 
کرد و گفت: لایه "درم" بافت پوششی است که در این تحقیقات اقدام به تولید 
آن کردیم. این محقق، اساس تولید پوست را اهدا از فرد اهدا کننده دانست و 
سلول های  اختصاصی  فرآیندهای  دریافت شده طی  پوست  کرد:  خاطرنشان 
اختصاصی فرد اهدا کننده و آنتی ژن های آن حذف و ماتریکس بین سلولی و 

چارچوب بافت پوششی حفظ می شود.
وی گرفتن آب میان بافتی پوست را بخش دیگر تهیه پوست در این شرکت 
عنوان کرد و ادامه داد: بعد از آن "لیو فریزه" می شود و در نهایت پوست به صورت 
کاملا تخصصی و بر اساس ابعادی که جراح درخواست می کند از نیم در نیم 

سانتی متر تا در سایزهای بزرگ چندین 10 سانتی متری برش می خورد.
بیان الحق ضخامت این لایه را از 2 دهم میکرون تا 1.4 میکرون عنوان کرد و 
افزود: از آنجایی که طبق فرآیند لیوفریزیشن آب میان بافتی آن جداسازی می شود 

از این رو نیازی به حمل و نقل با استفاده از زنجیره سرد ندارد.
وی با اشاره به نحوه پیوند پوست تولید شده به بیماران نیازمند، توضیح داد: در 
اتاق عمل جراح قطعه بافت پوششی به مدت یک ربع در سرم فیزیولوژی چون 
خون بیمار قرار می گیرد تا مجددا آب میان بافتی آن که در مرحله تولید گرفته 
شده است به آن بازگردد. به این ترتیب این پوشش به شکل اولیه خود باز می گردد 

و در این حالت محصول می تواند مورد استفاده قرار گیرد.

چینجتجنگندهمافوقصوتساختتولیددریچههایقلبیبرایدرماننواقصحادومادرزادی
در رسانه های چینی تصویری از یک هواپیمای بی سرنشین مافوق صوت منتشر شده 

که به نظر می رسد یک جت جنگنده باشد.
چین از یک جت جنگنده بی سرنشین رونمایی کرده که می تواند با سرعت  مافوق 

صوت پرواز کند.
این جت  که »شمشیر سیاه« لقب گرفته  از یک دهه قبل در حال ساخت بوده اما 

تصویری که به تازگی منتشر شده نشان دهنده نسخه کامل آن است.
 جزئیات این جنگنده همچنان مرموز است اما کارشناسان معتقدند این یک وسیله 

نقلیه هوایی بی سرنشین است که می تواند مانند جت جنگنده پرواز کند.
شمشیر سیاه در صورت تولید انبوه، به ارتش چین قدرت خارق العاده ای می دهد زیرا 

می تواند بدون آموزش خلبان به سرعت ناوگان هوایی را گسترش دهد.
در حال حاضر  حداکثر سرعت هواپیماهای بی سرنشین حدود 480 کیلومتر ساعت 
است که به پهپاد MQ-Reaper تعلق دارد. از سوی دیگر  تاکنون هیچ هواپیمای بی 

سرنشین نظامی با سرعت مافوق صوت ساخته نشده است.
 درعکس منتشر شده هواپیمای بی سرنشین مذکور دارای یک دریچه ورودی مافوق 
صوت و تثبیت کننده هایی شبیه جت Raptor 22-US F است که نشان می دهد این 

هواپیما یک جنگنده است.

دایملرکامیونهایبرقیغولپیکرمیسازد
 شرکت دایملر با سرمایه گذاری در زمینه تولید کامیون های غول پیکر برقی و تاسیس 
مجموعه ای جدید به همین منظور موسوم به ای - موبیلیتی در آمریکا حضوری جدی 
در این بازار نوظهور خواهد داشت. این شرکت آلمانی به زودی دو کامیون جدید برقی 
را روانه بازار خواهد کرد. این دو کامیون Freightliner eCascadia  و eM2 106 نام 
دارند. شرکت های خودروسازی آلمانی چندسالی است که به طور جدی در زمینه 
تولید کامیون ها و اتوبوس های برقی سرمایه گذاری کرده اند و دایملر می گوید در 
سال 2018 اولین محموله از کامیون های برقی خود را به مشتریانش در ایالات متحده 
تحویل خواهد داد. تعداد این کامیون ها که ابتدا باید برخی تست های جاده ای را پشت 
سر بگذارند، 30 دستگاه است. کامیون های Freightliner eCascadia دارای موتورهایی 
544 کیلووات ساعتی هستند که معادل 730 اسب بخار قدرت خواهند داشت. پس از 
شارژ کامل باتری های این کامیون ها آنها می توانند مسافتی 400 کیلومتری را طی 
کنند. شارژ 80 درصد از ظرفیت باتری این کامیون ها در عرض 90 دقیقه انجام می 
شود که برای طی کردن مسیری 320 کیلومتری کافیست. در مقابل کامیون های 
Freightliner eM2 106 دارای موتورهایی با قدرت 358 کیلووات ساعت یا معادل 
480 اسب بخار هستند که باتری آنها پس از شارژ کامل برای طی کردن مسیری 370 
کیلومتری کافیست و شارژ 80 درصد از ظرفیت این باتری ها در 60 دقیقه رخ می دهد 
که برای طی کردن 300 کیلومتر کافیست. قیمت این کامیون ها هنوز اعلام نشده است.

ساختخانهباپرینترسهبعدیدرهلند
 به زودی در هلند شهری با خانه های پرینتر سه بعدی ساخته می شود. ساخت 
خانه هایی با پرینتر سه بعدی در حقیقت راه حلی برای کمبود کارگر ساختمانی است.

به زودی در شهری در هلند برای نخستین بار در جهان خانه هایی ساخته می شود  که 
با پرینتر سه بعدی چاپ شده اند. این اقدام برای کاهش هزینه ها و همچنین به دلیل 
کمبود کارگر ساختمانی انجام می شود.  5 خانه کوچک پرینت شده اکنون در بازار اجاره 

شهر آیندفون عرضه شده اند و بیش از 20 خانواده خواستار آن شده اند.
 Van نام گرفته، توسط شرکت ساختمان سازیProject Milestone این طرح که
Wijinen  به عنوان راه حلی برای فقدان کارگران ساختمانی ماهر در این کشور ارائه 
شده است.  پیش بینی می شود نخستین خانه که یک کابین سه خوابه باشد، در 2019 
تکمیل شود. پس از آن 4 خانه چند طبقه در سایتی در  منطقه Meerhoven)نزدیک 
فرودگاه شهر آیندهون( ساخته می شود. این در حالی است که در سال 2017 میلادی 
نیز نخستین پل سیمانی دنیا که با پرینتر سه بعدی چاپ شده بود نیز در شهر آیندهون 
نصب شد. تئو سالت محقق دانشگاه فناوری آیندهون و  مولف پروژه پل مذکور می گوید: 

ساخت اشیای سیمانی با پرینتر سه بعدی صنعت ساخت و ساز را دگرگون می کند.
علاوه برآنکه می توان آن را به هر شکلی درآورد به معماران قدرت می دهد سازه های 
سیمانی محکمی بسازند.  یکی دیگر از مزایای چنین ساختمان هایی  آن است که با 
کاهش مصرف سیمان، مقدار کمتری از این ماده تولید می شود. در نتیجه انتشار گازهای 

گلخانه ای کاهش می یابد.
 البته فقط دیوارهای خارجی و داخلی نخستین خانه با پرینتر سه بعدی ساخته می 
شود. اما  سازندگان امیدوارند هنگام ساخت خانه پنجم )خانه ای سه طبقه با سه اتاق 

خواب(، لوله های زهکشی و ملزومات دیگر خانه نیز با استفاده از پرینتر ساخته شوند.
 این درحالی است که  محققان معتقدند تا 5 سال آینده، خانه های ساخته شده با 

پرینتر سه بعدی در سراسر جهان فراگیر می شوند.

یک شرکت کانادایی، طرح جدید و کم هزینه ای را برای 
تبدیل دی اکسید کربن به سوخت ارائه داده است.

 کاهش دی اکسید کربن در جو، یکی از موضوعات مورد 
توجه در جهان امروز است. کاهش میزان دی اکسید کربنی 
که به هوا منتقل می شود، ضروری است اما باید راهی برای 

کاهش میزان دی اکسید کربن موجود در جو پیدا کرد.
 )DAC( "سیستم های "جذب مستقیم هوا" یا "داک
که برای از بین بردن دی اکسید کربن مورد استفاده قرار 
می گیرند، یک راه احتمالی برای پاکسازی هوا در آینده 
هستند اما تصور می شد که هزینه آنها بسیار بالاست. 
شرکت کانادایی "کربن انجنییرینگ" )CE(، هزینه این 
سیستم ها را کاهش داده و ادعا می کند که می توان از آنها 

به شکل کارآمدتری استفاده کرد.
داک،  فناوری  شرکت،  این  پژوهشی  گروه  گفته  به 
کاملا هم جدید نیست. سال گذشته، شرکت سوئیسی 
"کلایم ورک" )Climeworks(، نخستین برنامه استفاده 
از این سیستم ها را در نزدیکی زوریخ آغاز کرد. در این 

که  بود  شده  استفاده  مسقفی  دستگاه های  از  برنامه، 
دی اکسید کربن را از هوا می گرفتند و آن را به یک گلخانه 
نزدیک می رساندند. در هر حال، هزینه  راه اندازی این نوع 
سیستم ها، بسیار بالا در نظر گرفته شده بود. در ابتدا هزینه  
این کار، بین 500  تا 1000 دلار تخمین زده شد اما 
پژوهش جدید شرکت کربن انجنییرینگ که بر مبنای 
داده های سه سال گذشته یک کارخانه آزمایشی انجام شده 
است، نشان می دهد چگونه می توان این طرح را با هزینه 

94 تا 232 دلار در هر تن استاندارد، انجام داد.
این  ارشد  پژوهشگر   ،)David Keith( کیت"  "دیوید 
پروژه می گوید: هزینه های تخمین زده شده تا به امروز، 
استفاده از این فناوری را به یک راه حل بسیار پرهزینه 
برای از بین بردن دی اکسید کربن تبدیل کرده بودند. 
ما از سال 2009 روی این فناوری کار کرده ایم، از سال 
و  کرده ایم  راه اندازی  را  خود  آزمایشی  کارخانه   2015
اکنون، داده هایی در اختیار داریم که نشان می دهند امکان 
استفاده از فناوری داک با هزینه کمتر از 1000 دلار در هر 

تن ممکن خواهد بود.
کارخانه آزمایشی این شرکت، از یک برج خنک کننده 
صنعتی تشکیل شده که دی اکسید کربن را از هوا می گیرد، 
آن را از حالت گاز به جامد تبدیل می کند و سپس آن را 
به شکل گاز تصفیه شده بازمی گرداند. در آغاز این فرآیند، 
برای جذب دی اکسید کربن و تبدیل آن به کربنات، از 

هیدروکسید مایع استفاده می شود.
سپس، این گاز، پایه نوعی سوخت ترکیبی را تشکیل 
ابداع شده توسط این شرکت، "هوا به  می دهد. فرآیند 
سوخت" )Air To Fuels( نام دارد که در آن، برای تبدیل 
دی اکسید کربن به سوخت هیدروکربن مایع، از برق کافت 

و فناوری ترکیب سوخت استفاده می شود.
"استیو الدهام" )Steve Oldham(، مدیرعامل شرکت 
کربن انجنییرینگ می گوید: این سوخت پاک، کاملا با 
موتورهای موجود، سازگار است و به این ترتیب، امکان 
حمل و نقل با کاهش چشمگیر انتشار دی اکسید کربن 

را فراهم می سازد.

تبدیلدیاکسیدکربنبهسوختباکمترینهزینه

محققان آمریکایی موفق به تولید آنتی بیوتیک جدیدی شده اند که می تواند 
تنها به باکتری های بد حمله کرده و صرفا آنها را نابود کند، بدون آنکه به باکتری 

های بی خطر آسیب بزند.
اگر چه امروزه انواع داروهای آنتی بیوتیک در بازار وجود دارند، اما نقطه ضعف 
اساسی همگی آنها نابود کردن همزمان باکتری های خوب و بد در بدن انسان 
است. این امر می تواند در مواردی منجر به ابتلای انسان به بیماری های جدیدی 

شود و سلامت افراد را به طور جدی به مخاطره بیاندازد.
حال پژوهشگران می گویند برای اولین بار آنتی بیوتیکی را تولید کرده اند که 
تنها یک باکتری مخرب و فرصت طلب به نام C. difficile را هدف قرار داده و 

آن را نابود می کند.
C. difficile یک باکتری خاص با رفتاری ویژه است واگر چه در مواردی رفتار 
مناسبی دارد، اما گاهی هم تغییر ماهیت می دهد و با فرصت طلبی به تضعیف 
سیستم ایمنی بدن می پردازد. آنتی بیوتیکی که به تازگی تولید شده می تواند 

تنها C. difficile را در صورت رفتار فرصت طلبانه و مشکوک نابود کند.
با توجه به اینکه باکتری یادشده در قلب انسان وجود دارد، تخریب آن در 
صورت فعالیت نامناسب اهمیت شایانی دارد. تا به حال سه نمونه آزمایشی از این 
آنتی بیوتیک تولید شده وانتظار می رود پس از تکمیل بررسی ها عرضه آن به 

بازار آغاز شود.

تولیدآنتیبیوتیکیکهفقطباکتریهایبدرانابودمیکند



اجتماعی6

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم :

زنجیرهتولیدمحصولاتصنایعکوچك
ومتوسطقمتکمیلشود

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم، تکمیل زنجیره تولید 
محصولات صنایع کوچك ومتوسط را راهگشای کاهش هزینه های تولید و ایجاد کننده 

بازارهای جدید عنوان کرد.
مهرداد غضنفری به همراه مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم و اعضاء کارگروه تسهیل 
رفع موانع تولید با حضور در شهرك صنعتی ثامن الائمه)ع( قنوات ضمن بازدید از واحدهای 
تولیدی این شهرك طی نشستی با مدیران و فعالان صنعتی آخرین وضعیت صنعت درودگری، 
مشکلات، نیازها و راههای توسعه بازار را مورد ارزیابی قرار داد. معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری قم در این بازدیدها با مهم دانستن توانمندی ها و دستاوردهای بخش صنعت 
درودگری استان اظهارداشت: خوشبختانه ظرفیت و پتانسیل بالایی در بخش صنعت چوب 
در استان قم وجود دارد که لازم است برای رونق و توسعه بیشتر این صنعت، صنایع بالادستی 
و پایین دستی متناسب با نیاز استان ایجاد شود. وی تکمیل زنجیره تولید صنعت درودگری و 
بخصوص مبلمان را امری لازم و مهم برشمرد و خاطرنشان ساخت: زیرساخت های صنعتی 
و تولیدی مناسبی چه از نظر کیفیت و چه از نظر تنوع و حجم تولیدات در استان وجود دارد 
و بایستی زمینه تامین تمام لوازم و تجهییزات مورد نیاز صنایع چوب و مبلمان قم در استان 
فراهم شود  تا شاهد تکمیل زنجیره تولید این صنعت در استان باشیم. غضنفری تاکید کرد: 
طرح هایی که به تکمیل زنجیره تولید این صنعت در استان کمك می کند در اولویت کاری 
مسوولان بخش صنعت قرار گیرد زیرا در بستر این تکمیل زنجیره شاهد کاهش قیمت تمام 
شده کالا و همچنین ایجاد بازارهای جدید برای تولیدات و محصولات داخلی خواهیم بود.  وی 
همچنین در نهمین نشست کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید که در سرپرستی همین شهرك 
صنعتی برگزار شد، طی سخنانی بیان داشت: برغم مزیت های خوشه کسب و کار مبلمان به 
عنوان یکی از 5 خوشه کسب و کار رایج در استان، تاکنون به نحو مطلوب از آن استفاده نشده، 
چرا که در بازدید به عمل آمده با وجود شکیل بودن کار و اینکه بسیار از کشورهای خارجی 
همین محصول را با برند اختصاصی خودشان و قیمت های چندین برابری در بازار داخلی ما 
به فروش می رسانند مشکلاتی را در زمینه بازار فروش مشاهده کردیم. معاون استاندار قم با 
تاکید بر مکلف بودن شرکت شهرک های صنعتی به ساماندهی اصناف و تشکل های فعال در 
حوزه چوب و مبلمان و هدایت آنها به درون این شهرک، گفت: تشکیل یک خوشه صنعتی 
واقعی باید به یک برند اختصاصی منجر شود. غضنفری با اشاره به مشکلات موجود درارتباط 
با دستگاه های خدمات رسان دربخش های برق، گاز و آب افزود: راهکارهای خوبی برای به 
حداقل رسیدن این مشکلات ارایه، و دستگاه های اجرایی نیز اعلام آمادگی کرده اند. وی 
با بیان اینکه برای پرداخت تسهیلات به این واحدها از طریق مسیرهای قانونی، بسته های 
حمایتی تهیه و فراهم شده است، اذعان داشت: مدیران واحدهای تولیدی از شیوه پیگیری 
جهت بهره مندی از این بسته ها آگاهی لازم را ندارند و بعضا در بدنه ادارات نیز راهنمایی 
های کامل صورت نگرفته از این رو مقرر شد مدیران دستگاه های اجرایی در راستای آگاهی 
دادن و اطلاع رسانی در خصوص بسته های حمایتی اقدام نموده و نحوه استفاده از آنها را به 
طور کامل مشخص، و از منابع استانی نیز در حوزه اشتغال استفاده شود. غضنفری با اشاره به 
اعتراض برخی از واحدهای شهرک قنوات به کسر و یا برداشت غیر قانونی از تسهیلات مصوب 
شده برای آنها افزود: این اقدام بانک ها مغایر با قانون است، از این رو دفتر اقتصادی استانداری 
موظف به حل و فصل موضوع از طریق بحث و گفت و گو با بانک ها و مدیران واحدهاست. وی 
یادآور شد: طبق دستورالعمل های ابلاغی سال های اخیر، قانون گذار این مجوز را صادر کرده 
که برای رونق تولید مسیر دستیابی واحدها به تسهیلات از طرق مختلف مانند بخشودگی 

جرایم بازپرداخت های معوق تسهیل شود.
انعقاد 163 قرارداد واگذاری زمین در شهرک صنعتی قنوات

امیر طیبی نژاد  مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم نیز دراین جلسه با بیان اینکه 
شهرک صنعتی قنوات در کیلومتر 15 جاده قم - قنوات و پنج آزاد راه قم - گرمسار واقع شده 

گفت: مساحت این شهرک 140 هکتار است که تا 300 هکتار قابل توسعه است.
وی با اشاره به انعقاد 163 قرارداد واگذاری زمین در این شهرک، افزود: از این تعداد 10 
قرارداد در قالب واحد صنعتی است که جواز تاسیس از سازمان صنعت، معدن و تجارت 
دارند و بقیه نیز در قالب تفاهم نامه صنفی میان اتحادیه درودگرها، سازمان صنعت و شرکت 
شهرک هاست که با گرفتن مجوز ازسازمان صنعت به قیمت صنعتی مستقر می شوند . وی 
تعداد زمین های واگذاری شده این شهرک را 22 هکتار و واحدهای به بهره برداری رسیده 
را نیز 68 واحد دانست و گفت: برای این شهرک خدمات زیربنایی مناسبی از قبیل آب، برق، 
گاز، تلفن و راه دسترسی مناسب از مسیر آزاد راه قم - گرمسار طراحی و در دستور کار قرار 
گرفته است. وی آب مورد نیاز این شهرک را بر اساس برنامه ریزی انجام شده 28 لیتر بر 
ثانیه دانست و گفت: هم اکنون 15 لیتر آن تامین شده که10 لیتر از طریق آب و فاضلاب 
شهری و 5 لیتر نیز از پساب است، که برای دستیابی به آب پایدار رفع کسری 13 لیتری آن 
ضروری است. این مسئول میزان گاز مورد نیاز شهرک قنوات را 14 هزار متر مکعب خواند و 
افزود: 10 هزار متر مکعب آن تامین شده است. وی برق مورد نیاز این شهر را 35 مگاوات و 
میزان تامین شده در زمان فعلی آن را نیز30 مگاوات عنوان کرد، و افزود: مساحت فضای سبز 
شهرک نیز14 هکتار و مطابق 10 درصد استاندارد مورد نیاز است که در صورت تامین پساب 
این مقدار را افزایش خواهیم داد. طیبی نژاد گفت: برای تامین زیرساخت های شهرک قنوات 

300 هزار میلیون ریال معادل 30 هزار میلیارد تومان هزینه شده است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

انهدام37باندقاچاقکالاوارزدرقم
فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش های گسترده پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 
استان، از ابتدای سال 97 تا کنون بیش از 54 نفر قاچاقچی دستگیر و 37 باند قاچاق کالا 
و ارز در سطح استان متلاشی شده و ارزش ریالی کالاهای کشف شده، بیش از 36 میلیارد 

ریال برآورد می شود. 
 سردار کاظم مجتبایی اظهار داشت: از ابتدای سال 97 با تلاش های گسترده ای که پلیس 
آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم انجام داده، بیش از 54 نفر قاچاقچی دستگیر شدند و 
37 باند قاچاق کالا و ارز در سطح استان شناسایی و متلاشی شده است. وی افزود: کالاهای 
قاچاق مکشوفه از نظر حجمی نسبت به مدت مشابه در سال قبل حدود 16 درصد افزایش 
و از نظر ریالی نیز 127 درصد افزایش نشان می دهد که ارزش تقریبی ریالی کالای کشف 
شده بیش از 36 میلیارد ریال ارزیابی شدند. سردار مجتبایی ادامه داد: در این ارتباط 16 
دستگاه خودرو سنگین از قاچاقچیان توقیف شده و تلاش پلیس بر این است با توجه به اینکه 
کالای قاچاق و توزیع آن در سطح  کشور یکی از پیشرانه های کشاندن اقتصاد به شرایط 
نامطلوب است به شدت جلوگیری و برخورد کند. فرمانده انتظامی استان اضافه کرد: قاچاق، 
تولیدکنندگان داخلی را در یک شرایط نابرابر و اقتصاد کشور را  نیز در شرایط نامطلوب و 
نامناسب قرار می دهد، با توجه به شعار سال نیز که "حمایت از کالای ایرانی" است، پلیس 
مصمم است با جدیت تا پایان سال با کالای قاچاق و تمام کسانی که در این امر مبادرت دارند، 
برخورد جدی کند. وی بیان داشت: امسال در سطح استان یک بخش جدیدی با عنوان 
مبارزه با ارز شروع کردیم ، که در این خصوص طی چندین عملیات، 7 نفر از کسانی را که در 
زمینه ارز دچار تخلف بودند ، شناسایی و برخورد و بیش از 2 هزار دلار ارز قاچاق از آنها کشف 
شد. سردار مجتبایی خاطرنشان کرد: پلیس بایستی در همه عرصه ها بتواند امنیت لازم را 
فراهم کند ،یکی از عرصه هایی که بعنوان شاخص و محور پلیس پیش بینی و برنامه ریزی 
شده، موضوع مبارزه بی امان با قاچاق کالا و ارز است که بصورت جدی دنبال خواهد شد.   

رئیس پلیس آگاهی استان خبرداد

دستگیریسارقانخودرویپرایددرقم
رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری دو نفر سارق خودروی پراید در سطح استان خبر داد. 
سرهنگ  احمد کرمی  اظهار داشت: در پی کسب خبری مبنی بر سرقت یک فقره 
خودروی پراید در مکان معلوم، بلافاصله ماموران پلیس آگاهی استان به محل مورد نظر اعزام 
شدند. وی افزود: ماموران پس از رسیدن به مکان مورد نظر مشاهده کردند فردی در حال 
دستکاری درب یک دستگاه خودروی پراید بوده که سارق به محض رویت کاراگاهان پلیس 
آگاهی استان، با یک دستگاه خودروی پراید دیگر اقدام به فرار کرده که ماموران با انجام 

اقدام پلیسی بموقع خودرو را متوقف و راننده را به همراه یک نفر سرنشین دستگیر کردند.
سرهنگ کرمی ادامه داد: در بازرسی بعمل آمده از خودرو تعدادی آچار،یک عدد پیچ 
گوشتی و یک عدد پانل پخش خودرو کشف شد. رئیس پلیس آگاهی استان اضافه کرد: 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان در تحقیقات بیشتر پی بردند متهمان اکثر سرقت ها را در 
یکی از شهرستان های همجوار قم مرتکب شدند که در بازجویی های تخصصی کارآگاهان، 
متهمان به چندین فقره سرقت در این رابطه اعتراف کردند. سرهنگ کرمی بیان داشت: نهایتاً 
متهمان به انضمام پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی که پس 

از صدور قرار مناسب روانه زندان شدند .

توسط متخصصان بیمارستان تامین اجتماعی قم  انجام شد

خروج11کیلوتودهشکمیازبدندوبیمار
درقم

یک توده 7 کیلویی ویک توده 4 کیلویی طی دو عمل جراحی توسط متخصصان 
بیمارستان تامین اجتماعی قم از شکم بیماران خارج شد.

دکتر فرزانه درویش زاده جراح متخصص زنان و زایمان بیمارستان امام رضا )ع( پس از 
بررسی بزرگی شکم یک بیمار 31 ساله پس از انجام اقدامات درمانی موفق شد یک توده 

رحمی 7 کیلویی را به همراه تیم اتاق عمل با موفقیت خارج نماید .
گفتنی است :دکترسیمین  زندیه  دیگر متخصص زنان و زایمان بیمارستان تامین اجتماعی 
قم نیز موفق شد یک توده تقریبی 4 کیلویی را از شکم بیمار ی که با درد شکم به بیمارستان 
مراجعه کرده بود ،با موفقیت جراحی نماید. گفتنی است در حال حاضر وضعیت عمومی 

بیماران مناسب  و برای مراقبت به بخش زنان  منتقل شده اند.
لازم به ذکر است : بیمارستان تامین اجتماعی استان قم بدلیل داشتن تجهیزات مدرن و 
امکانات مناسب  از نظر انجام تعداد اعمال جراحی متوسط و بزرگ ، در جایگاه مطلوبی نسبت 

به سایر بیمارستان های هم سطح  خود  قرار دارد.

رهبرمعظم انقلاب در مراسم ارتحال امام )ره(:

می خواهند یک شکل معیوب از برجام را تحمیل کنند

رهبر معظم  انقلاب  اسلامی در مراسم سالروز ارتحال امام خمینی )ره( تاکید 
کردند: کمک کنندگان به جنگ روانی دشمن در داخل، امروز درصدد این هستند 

که یک شکل معیوب از برجام را بر کشور تحمیل کنند. 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر روز دوشنبه در 
اجتماع پرشکوه، پرشور و پرمعنای انبوهِ بی شمار مردم قدرشناس در بیست ونهمین 
سالگرد عروج ملکوتی امام خمینی)ره(، با تشریح خصوصیات بی بدیل فردی و 
حکومتی امیرمؤمنان)ع( و شباهت های افتخارآفرین امام راحل عظیم الشأن با این 
خصوصیات نصرت بخش و عزت آفرین، به تبیین هفت محور اصلی الگوی رفتاری 
و مدیریتی خمینی کبیر در مواجهه با دشمنان و پیشبرد نظام اسلامی پرداختند 
و تأکید کردند: بعد از امام بزرگوار، همان راه و الگو را به دقت ادامه داده و خواهیم 
داد و به فضل الهی و با تکیه بر ایمان، استقامت و هوشیاری ملت و مسئولان، نقشه 
کنونی دشمن مبنی بر »فشار اقتصادی، فشار روانی و فشار عملی« را نیز ناکام 

خواهیم گذاشت.
رهبر انقلاب اسلامی در این مراسم که رؤسای قوا، مسئولان کشور و سفرا و 
نمایندگان کشورهای خارجی نیز حضور داشتند، امام را »نماد انقلاب« خواندند و با 
اشاره به همزمانی ایام شهادت حضرت امیرالمومنین علی)ع( با سالروز رحلت رهبر 
کبیر انقلاب خاطرنشان کردند: شباهت های این پیرو صادق و حقیقی حضرت 
امیرالمومنین با آن پیشوای والا و بزرگ، مایه افتخار ملت ایران و امت اسلامی است 
و توجه به این شباهت ها، برای یافتن مسیر صحیح و آشنایی بیشتر با امام راحل 

)ره( مهم و مفید است.
ایشان مباحث مربوط به شباهتهای امام بزرگوار با حضرت علی)ع( را در قالب سه 
سر فصل بیان کردند و در تشریح اولین سرفصل گفتند: در حضرت امیرالمومنین 
علی)ع(، دو خصوصیت به ظاهر متضاد وجود داشت؛ از یک طرف، »صلابت و 
ایستادگی و شدت« در برابر هر حرکت باطل و در برابر ظالمان و طغیانگران و از 
طرف دیگر، »لطافت و رقت« در مواجهه با یاد الهی و همچنین در برابر مظلومان و 

محرومان و مستضعفان.
رهبر انقلاب اسلامی ایستادگی حضرت علی)ع( در برابر معاویه، برخی از اصحاب 
قدیمی و آبرومند اما دنیاطلب و خوارج را نمونه هایی از صلابت آن حضرت دانستند 
و افزودند: از طرف دیگر این ولیّ بزرگ خدا در مقابل ایتام یا ضعفا، آن چنان از خود 

رقت و لطافت نشان می داد که انسان شگفت زده و دچار حیرت می شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه امام راحل نیز همین دو خصوصیت را 
داشتند، گفتند: امام خمینی از یک طرف در مقابل رژیم منحط و طاغوتی پهلوی، 
آمریکا، صدام متجاوز و حتی در برابر شاگرد و یار قدیمی خود که دچار رفتار 
برخلاف حق شده بود، همچون صخره ای مستحکم و کوهی استوار ایستاد اما در 
برابر پیام ارادت و فداکاری یک مادر شهید و در دفاع از مستضعفان و پابرهنگان 

دچار تأثر و رقت قلب می شد.
رهبر انقلاب اسلامی در تبیین دومین فصل از ویژگی های شگفت آور امیرمؤمنان 
نهایی«  پیروزی  و  یعنی »اقتدار، مظلومیت  ناسازگار  به سه خصوصیت ظاهراً 

پرداختند.
ایشان با اشاره به مدیریت مقتدر حضرت علی)ع( در حکومت بسیار گسترده آن 
حضرت افزودند: اراده پولادین، شجاعت، هنر نظامی گری، زبان قوی و منطق جذاب 

از جمله نشانه های بارز اقتدار امیرمؤمنان است.
ایشان، تهمت های ناجوانمردانه دشمنان و حسودان به پیشوای متقیان و رفتار 
زشت خواصِ دل به دنیا سپرده را از نشانه های مظلومیت آن حضرت خواندند و 
افزودند: این فشارهای بی پایان و مظلومیت عمیق، بحدی بود که آن امام صبورِ 

دریادل را به درد دل با چاه وامی داشت.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: با این همه، پیروزی نهایی در این مصاف 
طولانی و دشوار با امیرمؤمنان بوده است چرا که امروز نام و شخصیت و سیره و 
عدالت خواهی ایشان در آفاق عظیم و تاریخ بشر، برجسته و درخشان است اما یادی 

از دشمنان او نیست.
ایشان در تشریح شباهت های پیرو صدیق امیرمؤمنان یعنی رهبر کبیر انقلاب با 
این ویژگی های امام علی)ع( خاطرنشان کردند: امام خمینی نیز با اقتدار فوق العاده 
خود، یک حکومت طاغوتی و دیکتاتوری وراثتی را بعد از دو هزار سال ساقط کرد، 
امریکا را به شکست کشاند و هدف طراحان جنگ تحمیلی یعنی ریشه کن کردن 

انقلاب و نظام اسلامی را با قدرت ناکام گذاشت.
رهبر انقلاب افزودند: امام خمینی در عین حال مانند پیشوایش مظلوم بود، و 
تبلیغات گسترده، مستمر و اهانت بار دشمنان و رفتار برخی افراد که از آنها توقع 
نمی رفت، از نشانه های مظلومیت رهبر کبیر انقلاب بود، به گونه ای که نشانه های 
دلتنگی را می توان در لابلای سخنان مستحکم و پرصلابت امام مشاهده و درک 

کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: امام راحل البته از ویژگی سوم امیرمؤمنان 
یعنی پیروزی نهایی نیز برخوردار بود که این پیروزی در استحکام و بقا و رشد و 

توسعه و پیشرفت نظام اسلامی به خوبی خود را نشان می دهد.
رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: بسیاری از آرزوهای امام خمینی در زمان حیات پر 
برکت ایشان محقق شد و بسیاری از این اهداف بعد از عروج ایشان تحقق یافته که 

خودباوری، خودکفایی، پیشرفت علمی و فناوری، پیشرفت سیاسی و توسعه نفوذ 
ایران در غرب آسیا و شمال افریقا از جمله آنهاست.

حضرت آیت الله خامنه ای در همین زمینه تأکید کردند: دیگر اهداف و آرمانهای 
امام عزیزمان نیز بإذن الله تحقق خواهد یافت و جمهوری اسلامی روز به روز از اعتلا 

و عظمت بیشتر برخوردار خواهد شد.
ایشان تحرکات دشمنان را نه از سر اقتدار بلکه به علت دستپاچگی و آشفتگی 
دانستند و افزودند: ملت عزیز ایران بداند که دشمن از پیشرفت و عظمت و ایستادگی 

او، عصبی و آشفته است و با دستپاچگی حرکاتی را انجام می دهد.
حضرت آیت الله خامنه ای سخنان خود در اجتماع عظیم مردم در سالگرد ارتحال 
امام خمینی را با تشریح مشابهات جبهه دشمنان امیرمؤمنان با جبهه دشمنان رهبر 

کبیر انقلاب ادامه دادند.
ایشان افزودند: پیشوای عدالت خواهان با سه جبهه رویارو بود؛ »قاسطین« یعنی 
دشمنان بنیانی و مخالفان اصل حکومت او، »ناکثین« یا همان همراهان سست بنیاد 
و »مارقین« یعنی کج فهم ها و انسانهای نادانی که سران شان خائن بودند اما خودشان 

به خیال تبعیت از قرآن در مقابل قرآن مجسم یعنی امیرمؤمنان ایستادند.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: جبهه دشمنان و مخالفان امام راحل نیز 
ترکیبی از همین سه گروه بود؛ قاسطین یعنی امریکا، رژیم صهیونیستی و وابستگان 
داخلی آنها که با اصل جمهوری اسلامی دشمنی دارند، ناکثین یا عهدشکنان و 
همراهان سست کمربند که به علت خواسته های دنیایی در مقابل امام ایستادند و 
مارقین که با عدم درک موقعیت کشور و نفهمیدن جبهه بندی دشمنان، حقانیت 

حرکت امام را تشخیص ندادند.
ایشان منافقین را نمونه ای از مارقین خواندند که به علت خیانت رؤسایشان و 

جهل و فریب خوردگی بدنه، به دشمنی ناکام با امام پرداختند.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به پیروزی امام خمینی در مقابل این سه 
جبهه افزودند: امروز هم همین سه گروه در مقابل میراث بزرگ امام خمینی یعنی 
جمهوری اسلامی صف آرایی کرده اند، این جبهه مختلط البته مشکلاتی به وجود 
می آورد و حرکت کشور را دشوار یا کُند می کند اما در جلوگیری از پیشرفت ملت 

عاجز و ناتوان است.
تبیین هفت شاخص اصلی الگوی رفتاری امام)ره(

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه به تبیین الگوی رفتاری امام)ره( در طول ده سال 
حضور در رأس نظام جمهوری اسلامی پرداختند و هفت شاخص اصلی این الگوی 

رفتاری را بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای، از »برخورد شجاعانه و فعال با دشمنان« به عنوان 
نخستین شاخص یاد کردند و گفتند: امام راحل در مواجهه با دشمنان هرگز منفعل 

نشد و همواره فعال و قدرتمند در مقابل آنها ایستاد.
»پرهیز از هیجان زدگیِ ناشی از احساسات و خالی از عقلانیت«، دومین شاخصی 
بود که رهبر انقلاب به آن اشاره کردند و افزودند: تصمیم های امام، شجاعانه و در 

عین حال مبتنی بر محاسبات عقلانی بود.
حضرت آیت الله خامنه ای به سومین شاخص الگوی رفتاری امام اشاره کردند 
و گفتند: امام خمینی چه در دوران مبارزات و چه بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، 
همواره اولویت ها را رعایت می کرد و بر موضوع اصلی متمرکز می شد و هیچگاه 

حواشی را وارد میدان کار خود نمی کرد.
ایشان »اعتماد به توانایی های مردم و بویژه جوانان و خوش بینی به ملت ایران« 
و »بی اعتمادی و بدبینی به دشمن« را دو شاخص دیگر در رفتار امام برشمردند 
و تأکید کردند: امام بزرگوار یک لحظه به دشمن و پیشنهادهای آن اعتماد نکرد و 

دشمن را به معنی واقعی کلمه، دشمن می دانست.
رهبر انقلاب اسلامی، »اهتمام به همبستگی و اتحاد ملت و مردود دانستن هرگونه 
دو دستگی و دو قطبی سازی در میان مردم« را از دیگر الگوهای رفتاری امام 
دانستند و درخصوص هفتمین الگوی رفتاری ایشان گفتند: امام خمینی به نصرت 
و وعده الهی، ایمان کامل داشت و معتقد بود که اگر کار برای رضای خدا باشد، 

هیچ گونه ضرری متوجه آن نخواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه در جمع بندی این بحث تأکید کردند: بعد از امام راحل، 
راه ایشان را دقیقاً دنبال کرده ایم و به لطف خداوند، از این پس نیز دنبال خواهیم 

کرد.
ایشان افزودند: به حول و قوه الهی، ما دچار انفعال و ضعف نمی شویم و در برابر 
زیاده خواهی و زورگویی دشمنان می ایستیم، هیجان زده و احساسی تصمیم نمی 
گیریم و به جای متن، وارد حاشیه ها نمی شویم، اولویت های خود را به توفیق الهی 
تشخیص خواهیم داد، به مردم و توانایی های آنها بخصوص جوانان اعتماد خواهیم 
کرد اما به دشمن مطلقاً اعتماد نمی کنیم، مردم عزیزمان را از دو دستگی و دو قطبی 
برحذر می داریم و به نصرت الهی اطمینان داریم و شک نداریم که ملت ایران با این 

ایمان و انگیزه و با این امید، قطعاً پیروز خواهد شد.
تشریح نقشه دشمن در مقطع فعلی برای ایران

رهبر انقلاب اسلامی در ادامه سخنان خود به تشریح نقشه دشمن در مقطع فعلی 
پرداختند و با تأکید بر اینکه، این نقشه بر سه محور »فشار اقتصادی، فشار روانی 
و فشار عملی« و با هدف سیطره بر کشور متمرکز است، گفتند: در این طراحی، 

فشار اقتصادی از طریق تحریم ها و جلوگیری از همکاری اقتصادی کشورها با ایران 
اعمال خواهد شد.

ایشان خاطرنشان کردند: آنها بر خلاف تبلیغات دروغین خود که می گویند هدف 
تحریم ها، حکومت ایران است، ملت را هدف گرفته اند تا با فشار به مردم، نظام 
اسلامی را به تسلیم در مقابل زورگویی ها وادار کنند اما دشمنان، نه ملت ایران را 
شناخته اند و نه نظام اسلامی را زیرا به فضل الهی و با تلاش مسئولان و همت مردم، 

آنها در این بخش از طراحی خود، بکلی ناکام خواهند ماند.
رهبر انقلاب به محور دوم نقشه دشمن یعنی فشار روانی اشاره کردند و با مهم 
دانستن این محور، افزودند: دشمن در این بخش از طراحی خود درصدد است نقاط 
قوت نظام اسلامی و عناصر اقتدار ملی را به نقاط ضعف و چالش برانگیز تبدیل کند 

تا ملت ایران نسبت به این نقاط قوت بدبین و دلسرد شوند.
از  انقلاب اسلامی به عنوان نمونه، »پیشرفت های هسته ای« را یکی  رهبر 
نقاط قوت و افتخار فناوری و دانش کشور دانستند و گفتند: توانایی دانشمندان 
و متخصصان جوان کشور در تولید اورانیوم غنی شده ی بیست درصد، در شرایطی 
که طرف مقابل انواع شروط و مشکلات را برای تأمین اورانیوم بیست درصد جهت 
مصارف پزشکی مطرح کرده بود، نماد قدرت علمی و فناوری و یک نقطه قوت بزرگ 

ملی است که برای کشور مایه آبرو شد.
حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: اکنون دشمن تلاش دارد تا با کار روانی و 
ریشه ای، این نقطه قوت ملی را به مسئله ای چالش برانگیز تبدیل و ملت را نسبت 

به آن بدبین کند.
اگر یک موشک بزند، با ده موشک پاسخ خواهد گرفت

ایشان »توانایی موشکی« را یکی دیگر از نقاط قوت و زمینه ساز »امنیت« کشور 
دانستند و افزودند: در دوران جنگ تحمیلی به دلیل آنکه ما سلاح دفاعی و توان 
موشکی نداشتیم، از شهرهای مرزی تا تهران شبانه روز، زیر آتش موشکی بودند 
اما اکنون با همت متخصصان جوان، ما به قدرت اول موشکی منطقه تبدیل شده 

ایم و دشمن می داند که اگر یک موشک بزند، با ده موشک پاسخ خواهد گرفت.
رهبر انقلاب اسلامی تأکید کردند: دشمن با یک عملیات روانی بر روی این نقطه 

قوت متمرکز شده است و متأسفانه عده ای هم در داخل، با او همصدا شده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای، »عدالت خواهی بین المللی« و حمایت از ملتهای 
مظلوم را یکی دیگر از نقاط قوت جمهوری اسلامی خواندند و گفتند: در حالی که 
حمایت از فلسطین و نیروی مقاومت در مقابل رژیم صهیونیستی و دفاع از استقلال 
و تمامیت ارضی کشورهای منطقه، مایه آبرو برای جمهوری اسلامی است، دشمن 
تلاش دارد تا آن را تحت عنوان »دخالت ایران در منطقه« به یک مسئله چالش 

آفرین تبدیل کند.
ایشان با اشاره به همنوایی برخی عوامل داخلی با دشمن در این خصوص، افزودند: 
همین عوامل که چند سال پیش در تهران و در راهپیمایی روز قدس، شعار »نه 
غزه نه لبنان« سردادند، موجوداتی حقیر و کمک کنندگان به جنگ روانی دشمن 

هستند و این مایه سرافکندگی آنهاست.
رهبر انقلاب اسلامی به یک نمونه دیگر از عملیات روانی دشمن اشاره کردند و 
گفتند: بیگانگان و عده ای در داخل در تبلیغات خود اینگونه وانمود می کنند که 
اگر ایران، شکل معیوبی از برجام را که درصدد تحمیل آن هستند، نپذیرد، جنگ 

خواهد شد، خیر این حرف دروغ است.
سریعاً مقدمات رسیدن به 190 هزار سو فراهم شود 

رهبر انقلاب اسلامی همچنین با اشاره به برخی حرفهای بعضی مسئولان اروپایی 
گفتند: به نظر می آید این دولتها توقع دارند ملت ایران هم تحریم ها را تحمل 
کند، هم از فعالیتهای هسته ای که نیاز قطعی آینده ایران است دست بردارد و هم 
محدودیتهای تحمیل شده بر ایران را ادامه دهد اما آنها بدانند که این خواب آشفته 

تعبیر نخواهد شد.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: ملت و دولت ایران این را تحمل نخواهد 

کرد که هم تحریم باشد هم در محدودیت و حبس هسته ای.
ایشان مسئولان سازمان انرژی هسته ای را موظف کردند به سرعت آمادگی های 
لازم را برای رسیدن به 190 هزار سو )البته فعلًا در چارچوب برجام( فراهم آورند و 
مقدمات اجرای مسائلی را که رئیس جمهور دستور داده اند از همین فردا آغاز کنند.

رهبر انقلاب اسلامی در جمع بندی مطالب مربوط به محور عملیات روانی دشمن 
خاطرنشان کردند: آنها تلاش دارند تا با جنگ روانی، ما از نقاط قوت و عناصر اقتدار 
ملی خود دست برداریم تا بیگانگان راحت تر بر کشور و ملت و سرنوشت آینده ما 

مسلط شوند اما ملت ایران، در مقابل این حرکت ایستاده است.
حضرت آیت الله خامنه ای فشار عملی را سومین محور نقشه جاری دشمن در 
مقابله با ملت بزرگ ایران برشمردند و افزودند: برنامه قطعی دشمن این است که 
با سوء استفاده از مطالبات مردمی، در کشور آشوب ایجاد کند اما سر آنها قطعاً به 

سنگ خواهد خورد.
رهبر انقلاب در تشریح بیشتر این نقشه مزورانه افزودند: ممکن است در نقطه ای 
یا شهری، کارگران یا کسان دیگری از مردم مطالباتی داشته باشند، دشمن در این 
موارد با تعداد معدودی نفوذی و افراد خبیث و اشرار، سعی می کند اجتماع آرام 

مردم را به حرکت ضدامنیتی و آشوبگرانه تبدیل و نظام و ملت را بدنام کند.
حضرت آیت الله خامنه ای با توصیه مؤکد به مردم برای هوشیاری کامل در مقابل 
این نقشه دشمن تأکید کردند: اعتقاد راسخ دارم دشمنان این بار هم کور خوانده اند 
و مردم عزیز با قدرت، شهامت و هوشمندی در مقابل این طرح و توطئه می ایستند.

ایشان حضور مردم در صحنه را بسیار مهم خواندند و با اشاره به برگزاری مراسم 
روز جهانی قدس در جمعه همین هفته افزودند: به فضل الهی، و به برکت حضور 
پرشور مردم روز قدس امسال از سالهای گذشته، قوی تر و پرشورتر برگزار خواهد 

شد.
چشم امید ملّتهایتان به شما جوانها است

 رهبر انقلاب اسلامی همچنین در پایان سخنانشان به زبان عربی و خطاب به 
جوانان غیور عرب منطقه گفتند: امروز روز عمل و اقدام شما است و باید خود را 

برای پیشرفت و استقلال و آزادی کشورهایتان آماده کنید.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به خضوع و ذلت برخی دولتهای عربی در 
مقابل امریکا و عدم اتخاذ موضع قوی برابر دشمن صهیونیستی، افزودند: برخی 
دولتهای عربی، اکنون دشمن ملتهای خود شده اند و در چنین شرایطی مسئولیت 

جوانان غیور عرب، بر هم زدن این معادله باطل است.
ایشان با تأکید بر اینکه آینده متعلق به جوانان است و آنان باید با عمل و ابتکار، 
خود را برای آینده آماده کنند گفتند: اگر آینده به درستی ساخته شود، قطعاً همه 
ملتهای مسلمان و عرب بخصوص جوانان این کشورها، از آن بهره مند خواهند شد.

رهبر انقلاب اسلامی خطاب به جوانان کشورهای اسلامی گفتند: از هیمنه جبهه 
کفر نهراسید و به وعده نصرت الهی ایمان راسخ داشته باشید.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به در پیش بودن روز جهانی قدس تأکید 
کردند: حضور در این راهپیمایی و دفاع از مردم مقاوم و مجاهد و مظلوم فلسطین، 

در واقع گامی مهم در مسیر ساختن آینده بهتر است.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان برای توفیق جوانان کشورهای اسلامی و ادامه مسیر 

مقاومت دعا کردند.
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم بر ضرورت بازنگری در برخی روند مدیریتی در کشور گفت: مسئولان باید، اشکال ها و 
ایرادات مدیریتی خود را بپذیرند چرا که این موضوع موجب بهبود عملکرد مدیر خواهد شد.

احد جمالی در نشست صمیمی با سازمان های مردم نهاد قم در فرهنگسرای جوان این استان، افزود: سمن ها با انگیزه های انسانی در 
رشته ها و موضوع های مختلف دغدغه انسان ها را دارند که این مساله ارزشمند است. وی با بیان اینکه جامعه نیاز به نشاط اجتماعی دارد 
و هنر در این زمینه می تواند ابزار مناسبی دراین راستا باشد تاکید کرد: فعالیت جزیره ای برمبنای فکری خود به دور از چشم انداز و راهبرد 
منسجم از جمله آسیب های اجتماعی و فرهنگی است. جمالی، موفقیت سمن ها را در گرو جهانی فکر کردن و تغییر نگاه دانست و گفت: 
بین المللی شدن فعالیت ها و توجه به ظرفیت های بین المللی با حفظ قوانین و چارچوب های کشوری می تواند موجب ارتقای سمن ها 
در کشور شود. وی با اشاره به وجود برخی مدیران غیر هم فکر گفت: دولت، دولت نظام جمهوری اسلامی است و همه مسئولان کشور 
نیز باید پیام رای مردم را درک و آن را قبول کرده و این در راستا برای تحقق اهداف حرکت کنند. جمالی از هم گسیختگی ملی را نقطه 
شکست کشور دانست و گفت: با توجه به شرایطی که در عرصه بین المللی کشور با آن مواجه است بیش از هر زمان دیگری نیاز به وفاق 

ملی داریم و این موضوع رمز پیروزی کشور در برابر همه سختی های پیش رو است.
* ضرورت ایجاد امید و نشاط در جامعه

وی در ادامه با بیان اینکه مسئولی در نظام جمهوری اسلامی موفق تر است که حیات خود را در ارتباط با مردم بداند گفت: مردم گریزی 
، نادیده گرفتن آرمان های نظام و انقلاب است چرا که بزرگترین سرمایه انقلاب ،سرمایه اجتماعی و اعتماد ملت است و مسئولان راهی 
جز همراهی با مردم و انتقاد پذیری ندارند. جمالی افزود: مسئولان باید از انتقادات و حتی حرف های گزنده رنجیده نشوند و با سعه صدر 
انتقادات را پذیرفته و در صورت وارد بودن، مسیر حرکت خود را اصلاح کنند. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار قم، با تاکید بر 
اینکه باید حرکت همه مسئولان و جناح های سیاسی کشور درمسیر منافع ملی باشد گفت: هرکس صرفه نظر از جناح سیاسی ، اصول 
گرا یا اصلاح طلب ، منافع ملی و مردم را دنبال می کند قابل احترام است. وی با تاکید بر ضرورت ایجاد امید و نشاط در جامعه گفت: 
گسیختگی نسلی در جامعه وجود دارد و قابل کتمان هم نیست و باید به جای انکار کردن به دنبال رفع این مشکل ها و ابهامات در نسل 
جدید بود. جمالی ترس برخی مسئولان استان از ورود نخبگان به مسائل مبتلا به استان را مورد انتقاد قرار داد و ادامه داد: بعضی که عادت 
به مدیریت سنتی کرده اند از ورود نخبگان هراس دارند و این در حالی است که باید مدیران با فضا دادن به جوانان و نخبگان از این ظرفیت 

به دنبال پیدا کردن راه حل بدیع برای مشکل ها باشند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم :

مسئولانباید،اشکالهاوایراداتمدیریتیخودرابپذیرند
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم گفت: تمامی مشمولانی که تا پایان سال 97 بیش از 8 سال غیبت دارند، مي 

توانند با مراجعه به دفاتر پلیس+10 و پرداخت مبلغ جریمه نسبت به تعیین تکلیف وضعیت خدمتي خود اقدام کنند.
ولی ترابی اظهار کرد: با توجه به تغییرات مربوط به ضوابط دانشجویان انصرافی در قانون جریمه مشمولان غایب، دانشجویان دارای 
معافیت تحصیلی که تحصیلات خود را به اتمام نرسانده و تا پایان شهریور ماه 1396 انصراف داده و یا اخراج شده باشند، از تاریخ 
فراغت از تحصیل در مقطع قبلی غایب محسوب می شوند و چنانچه غیبت آنان تا پایان سال 97 به بیش از 8 سال برسد، در شمول 

این معافیت قرار می گیرند.
وی افزود: مبلغ جریمه تعیین شده در تبصره 11 بند ب قانون بودجه کشور سال 97 به نسبت سال گذشته تغییری نداشته و تنها 
برای مشمولانی که خانواده آنان تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( و یا سازمان بهزیستی هستند 70 درصد تخفیف در 
نظر گرفته شده است که دستورالعمل اجرایی آن پس از انجام هماهنگی های لازم تهیه و ابلاغ می شود و مشمولانی که بیش از 8 
سال غیبت دارند، باید به ازای هرسال غیبت مازاد 10 درصد جریمه پرداخت کنند که برای مشمولان غایب متاهل 5 درصد و برای 

مشمولان دارای فرزند به ازای هر فرزند 5 درصد از کل مبلغ جریمه کسر می شود.
ترابی با اشاره به مشمولانی که سال گذشته ثبت نام کرده اند و تاکنون نسبت به واریز مبلغ جریمه اقدامی نکرده اند، ادامه داد: 
درخواست این دسته از افراد ابطال شده و در صورتی که متقاضی بهره مندی از این قانون هستند، باید مجددا برای ثبت نام به یکی 
از دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس+10( مراجعه و مشمولانی که در سال 96 درخواست خود را به صورت پرداخت اقساطی 
ثبت کرده اند و در صورت داشتن اقساط معوق با اخذ تعهد کتبی برای واریز اقساط حداکثر تا پایان سال جاری مهلت دارند تا اقساط 

خود را تسویه کنند.
وی اضافه کرد: مشمولان واجد شرایط می توانند مبلغ جریمه را به صورت نقد و یا اقساط پرداخت کنند که در شیوه اقساطی باید 

مبلغ جریمه تا پایان سال 97 به طور کامل تسویه شود.
معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم بیان کرد: آن دسته از کارکنان وظیفه که سابقه غیبت اولیه و فرار حین خدمت 
آنان به بیش از 8 سال برسد، می توانند با مراجعه به دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی )پلیس+10( از قانون جریمه مشمولان غایب 

بهره مند شوند.

معاون وظیفه عمومی فرمانده انتظامی استان قم:

مشمولانغایببرایتعیینتکلیفوضعیتخدمتاقدامکنند






